
1 

ACTA PLE NÚM. 2/06 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 26 DE 
GENER DE  2006 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 26 DE GENER DE 2006  
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-sis de gener de dos mil sis, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS 
 
Amb veu i vot 
 
Excusen  
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 15/05 corresponent a la sessió 
ordinària del dia 22 de desembre de 2005.  
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 1/06 corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 10 de gener d’enguany.  
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l’Alcaldia que a continuació es relacionen.  
  
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
  
 3.1.- Decret núm. 6637/05 de data 22 de desembre.  
 
 “Vist l’informe emès per l’Àrea Tècnica de Manteniment i Serveis 
referent a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal del funcionari de 
carrera d’aquest Ajuntament, Sr. Francisco Lozano Jiménez, que ocupa una 
plaça de Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament del CEIP 
Anselm Clavé, 
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 Atès que la persona a ser substituïda és funcionari de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na per 
cobrir la incapacitat temporal del senyor Francisco Lozano Jiménez fins a la 
seva reincorporació, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incapacitat temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a les persones que van participaren el passat concurs-
oposició per proveir reglamentàriament una plaça vacant de Subaltern/a en 
règim de personal funcionari d’aquest Ajuntament, 
 
 Atès que el senyor Ferran Marín Pastor va quedar classificat en la 
segona posició de l’esmentat concurs-oposició i que ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03422A112000, 03422A112100, 03422A115000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal del funcionari de carrera d’aquest Ajuntament, senyor Francisco 
Lozano Jiménez, en qualitat de Subaltern, 
 
 Segon.- Nomenar funcionari interí al senyor Ferran Marín Pastor, 
en qualitat de Subaltern, enquadrat en l’Escala d’Administració General, 
classificat en el grup E, amb efectes 14 de desembre de 2005 i fins a la 
reincorporació del titular de la plaça, senyor Francisco Lozano Jiménez, i en 
tot cas fins un període màxim de tres mesos, fins el 13/03/2006, i mentre 
romangui en aquesta situació administrativa o es pugui revocar la designació 
per qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, o per incompliment sobrevingut dels requisits 
essencials pel seu nomenament establerts a l’article 71è del mateix Reglament 
i específicament el que fa referència a la inhabilitació per sentència ferma a 
l’exercici de les funciones públiques. 
 
 Tercer.- Adscriure al senyor Ferran Marín Pastor al lloc de treball 
de Subaltern a l’Àrea Tècnica de Manteniment i Serveis del Departament de 
Via Pública, assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
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 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a cobrir una baixa per 
incapacitat temporal d’un funcionari. 
 
  Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.2.- Decret núm. 6823/05 de data 29 de desembre. 
 
 “Vista la proposta de contractació laboral de set persones per 
desenvolupar tasques de suport tècnic, presentada per l’Àrea Tècnica de 
Cultura, així com l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, 
 
           Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis complementaris i 
específics es realitza tenint en compte aquestes característiques peculiars, i la 
seva experiència acreditada en aquest Ajuntament en la realització d’activitats 
similars, 
 
            Atès que no s’havia programat cap convocatòria per atendre aquesta 
contractació per la manca de definició prèvia de les necessitats finals que 
s’haurien d’atendre per recursos propis, donades les característiques de la 
Campanya de Nit de Reis i les aportacions i contribucions d’altres 
Administracions Públiques, 
 
            Atès que a les dates actuals és inviable poder assegurar els serveis 
que es precisen atendre sense tenir que recórrer a contractacions per la via 
d’urgències, 
 
 Atès que dos dels candidats proposats, el senyor Francisco Gil 
Márquez i la senyora Sandra Calduch Cobos, han renunciat a la proposta que 
se’ls ha realitzat,  
 
  Atès que l’Ajuntament va preveure aquest programa en el 
pressupost per l’exercici 2005/2006, mitjançant la partida 03 451 A0 13100 
denominada laboral eventual/Direcció i Administració de Cultura,  
   
 Atès el que preveuen els articles 16 d), 19 i 20 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals així com amb l’article 15 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, i l’article 2 del Reial Decret 2720/1998, de 18 de 
desembre, 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HE  RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport, 
que a continuació es relacionen: 
 

David Castro Rodríguez 
Alberto Puente García 
Laia Sánchez Reyes 
Jaime Pérez Soro 
Carmen Cañete Pérez 
Francesc Germà Martín Muñoz 

  
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra i 
Servei Determinat, de les persones i els períodes que tot seguit es relacionen, 
per la prestació de serveis com a peons, per a la Campanya de Nit de Reis 
2006. 
 
Nom i Cognoms                      Períodes 
 
David Castro Rodríguez 

 
09-12-2005 al 10-01-2006 

Alberto Puente García 09-12-2005 al 10-01-2006 
Laia Sánchez Reyes 09-12-2005 al 10-01-2006 
Jaime Pérez Soro 12-12-2005 al 10-01-2006 
Carmen Cañete Pérez 09-12-2005 al 10-01-2006 
Francesc Germà Martín Muñoz 19-12-2005 al 10-01-2006 
 
 Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 
corresponents al lloc de treball a ocupar, consistents en 1.260,25 euros bruts 
pels qui comencen a prestar els seus serveis el dia 9-12-2005, en 1.117,96 
euros bruts per qui comença el dia 12-12-2005, i en 853,72 euros bruts per 
qui comença el dia 19-12-2005, inclosos tots els conceptes, per tot el període 
contractual, d’acord amb les disposicions legals vigents. 
 
 Quart.- Establir a l’esmentat personal la resta de condicions 
establertes per al personal laboral d’aquest Ajuntament. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 
al representat del Comitè i al Departament de Recursos Humans als efectes 
adients. 
 
 Sisè.- Donar compte d’aquest Decret al Ple de l’Ajuntament en la 
pròxima sessió. 
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          Setè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació de 
personal per a la Campanya de Nits de Reis. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.3.- Decret núm. 6865/05 de data 29 de desembre.  
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament de 
Subaltern/a, durant el període del 27/12/2005 i fins el 08/01/2006, per 
poder garantir les absències del personal subaltern de la Casa Consistorial 
durant el període de permisos de Nadal,  
 
 Atès que aquesta necessitat s’ha produït de forma sobrevinguda i es 
precisa cobrir immediatament, per poder garantir el recolzament dels serveis, i 
que amb una demora en la contractació no s’assoliria  l’objectiu que provoca la 
proposta de contractació, 
 
 Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir aquestes absències. 
 
 Atès que la senyora Encarnación Cabezas Alvarez, ha prestat  
serveis a l’Oficina d’Atenció al Ciutadà amb anterioritat i a través dels Plans 
d’Ocupació, a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i 
condicions laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat 
temporal com Subalterna, 
  
 Atès la senyora Encarnación Cabezas Alvarez ha mostrat 
disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 03 121C1 13100 de Personal laboral eventual / Consergeria. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4è del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
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HE  RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar a un/a 
Subaltern/a per poder atendre l’acumulació de tasques, donant el recolzament 
que es precisa durant el període de vacances de Nadal. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Encarnación 
Cabezas Alvarez, en qualitat de Subalterna, amb efectes del 27 de desembre 
de 2005 i fins al dia 8 de gener de 2006, per atendre durant l’esmentat període 
les tasques de subaltern. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Subaltern, establint-li les retribucions i la resta de condicions de treball 
establertes en el pacte de condicions de treball del personal de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, 
al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.  
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació d’un 
subaltern per atendre una sèrie de tasques durant les vacances de Nadal. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.4.- Decret núm. 50/06 de data 13 de gener. 
 
 “En sessió plenària que va tenir lloc el dia 19 de juny de 2003, 
aquest Ajuntament va adoptar l’acord de restar assabentat dels membres que 
d’acord amb l’article 97del Reglament Orgànic Municipal llavors vigent, havien 
d'integrar en aquest mandat la Ponència Tècnica Municipal d’Activitats, que es 
l'òrgan municipal que assumeix les funcions que la Llei 3/1998, de 27 de 
febrer, encomana als òrgans ambientals municipals. 
 
 Aquesta composició inicial de la Ponència, que en aquests moments 
es troba prevista a l'article 95 del Reglament Orgànic Municipal actualment en 
vigor des de l'any 2005, va ser posteriorment modificada en tres ocasions, la 
primera com a conseqüència del canvi d'Alcalde que es va produir a l'any 
2004, i la segona i la tercera a rel d'unes modificacions operades a 
l'0rganigrama municipal, havent-se donat compte d'aquestes tres 
modificacions a aquest Ple mitjançant els acords plenaris adoptats en dates 29 
d'abril, 30 de juny i 28 d'octubre de 2004. 
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 Tot i no ser membre nat d'aquesta Ponència el Cap administratiu 
d'Urbanisme, degut a la clara interrelació de funcions que es produeix entre 
els Departaments d’Activitats i el Departament d’Urbanisme i Habitatge en 
aquesta matèria, es va considerar aconsellable en el seu moment que el titular 
d'aquest lloc de treball assistís a les reunions de la Ponència, raó per la qual 
es va incorporar a la mateixa, en qualitat de membre assistent amb veu i 
sense vot, mitjançant un Decret de l'Alcaldia dictat a l'empara del que disposa 
el Reglament Orgànic Municipal. 
 
 En aquests moments es torna a produir la necessitat d'introduir 
determinants canvis nominatius respecte dels membres que integren aquesta 
Ponència, com a conseqüència dels canvis produïts a l'Organigrama municipal 
a rel de l'acord plenari adoptat el passat dia 22 de desembre de 2005, en 
haver-se produït un canvi de la persona adscrita al lloc de treball de Cap 
Administratiu d’Urbanisme. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que em 
confereix l'article 95 del Reglament Orgànic Municipal 
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Modificar el Decret d'aquesta Alcaldia núm. 5012, de 15 
d'octubre de 2004, deixant sense efecte el nomenament efectuat a favor de la 
Sra. Carme Casellas Pareja com a membre assistent de la Ponència Tècnica 
Municipal d’Activitats amb veu i sense vot, i nomenar en el seu lloc a la Sra. 
Maria Teresa Mateo López, actual Cap Administrativa d'Urbanisme.  
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a la Conselleria de Medi Ambient 
de la Generalitat de Catalunya i als membres integrants de la Ponència, pel 
seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte del present Decret, en la pròxima sessió 
plenària que se celebri.”. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la modificació de 
l’Organigrama i, per tant, per això es modifica un membre de la Ponència 
Tècnica d’Activitats. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.5.- Decret núm. 73/06 de data 16 de gener.  
 
 “Atès l’informe emès pel Departament de Recursos Humans en 
referència a la necessitat de continuar cobrint l’acumulació de la reducció del 
terç de la jornada de treball i de l’hora de lactància, de la funcionària de 
carrera senyora Sílvia Sola Perea a l’Àrea de Secretaria General per poder 
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atendre les funcions administratives que quedarien desateses per aquesta 
circumstància. 
 
 Atès que l’esmentada funcionària ocupa un lloc de treball 
d’Administrativa, 
 
 Atès que dins de l’organització no hi ha cap altra funcionària que 
pugui atendre les tasques de la persona que es troba de baixa sense que 
provoqués una altra distorsió en una altra àrea de gestió municipal, 
 
 Atès que pel procediment ordinari no es pot designar a cap 
candidat/ta, per cobrir aquesta baixa, perquè del resultat de les darreres 
convocatòries que estaven previstes per poder atendre aquest tipus de 
incidències no ho permeten al no haver aspirants aprovats per poder-ho fer, i 
que la propera data per a la realització d’una nova convocatòria està fixada pel 
dia 16 de gener de 2006, 
  
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
vacant per garantir el normal funcionament d’aquest servei, es fa necessari 
recórrer a persones que hagin treballat en el mateix departament,  
 
 Atès que es proposa a la senyora Rosa Maria Martín López, que ha 
prestat serveis en el mateix Departament cobrint l’acumulació de la reducció 
del terç de la jornada de treball i la lactància, així com la llicència per 
vacances de l’exercici 2005 de la senyora Sílvia Sola Perea, a plena satisfacció 
dels seus responsables, i disposa dels requisits, coneixements i  aptituds 
necessàries per la realització de les esmentades tasques en virtut de la seva 
experiència, 
  
 Atès que la senyora Rosa Maria Martí López  ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03121D012000, 03121D012100, 03121D015000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 3 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir l’acumulació 
del terç de la reducció de la jornada de treball i de l’hora de lactància materna 
de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora Sílvia Sola Perea,  
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la Sra. Rosa Maria Martín 
López, en qualitat d’Administrativa, enquadrada en l’Escala d’Administració 
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General, classificada en el grup C, amb efectes del dia 11 de gener de 2006 i 
fins el dia 23 de febrer de 2006, data de reincorporació de la senyora Sílvia 
Sola Perea,  o es pugui revocar la seva designació per qualsevol altre supòsit 
recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a la senyora Rosa Maria Martín López al lloc de 
treball d’Administrativa a l’Àrea de Secretaria General, assignant-li les 
retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a cobrir una 
acumulació de la reducció de jornada de treball i l’hora de lactància materna 
d’una funcionària fins a la seva reincorporació. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.6.- Decret núm. 77/06 de data 17 de gener.    
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal funcionari, laboral i eventual 
d’aquest Ajuntament, per a l’exercici 2006, 
  
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei  30/2005, de 29 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2006, 
 
 Atès que la repercussió de la millora de la paga extra que fa 
referència l’apartat 2 de l’esmentat article 19 es situa en un percentatge mitjà 
de l’1,05 %, 
 
         Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament per l’exercici 2006, 
 
         Per tot això, aquesta Alcaldia en virtut de les atribucions que 
legalment té conferides 
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HA RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar amb efectes 1 de gener de 2006, un increment del 
2% sobre les retribucions bàsiques inclòs el concepte d'antiguitat, pagues 
extraordinàries, retribucions complementàries, complement de productivitat i 
gratificacions extraordinàries  a percebre pel personal funcionari i laboral 
d’aquest Ajuntament sobre les establertes per l’exercici 2005, restant exclòs de 
forma expressa el personal de l'Escola Especial de Can Mercader que està 
subjecte a un conveni especial. 
 
 Segon.- Aplicar al personal funcionari i laboral un  80 % de l’import 
del complement de destí o complement de responsabilitat, respectivament, en 
la paga extraordinària del mes de juny de 2006 i un 100% d'aquest mateix 
complement en la del mes de desembre de 2006, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Ajuntament, als efectes de mantenir la homogeneïtat 
de les fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que 
prevegi la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Tercer.- Aplicar, amb efectes 1 de gener de 2006  un increment del 
2 % sobre les retribucions establertes en l’exercici 2005 al personal eventual 
d’aquest Ajuntament, més un 1,05% per ser el percentatge similar que 
comporta la millora de les pagues extres del personal funcionari i laboral 
d'acord amb l’estudi realitzat sobre la massa salarial de l’Ajuntament. 
 
 Quart.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que se sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
  
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a l’aplicació de 
l’increment que està previst en els Pressupostos generals de l’Estat, i s’han 
d’actualitzar totes les retribucions del personal funcionari i laboral de 
l’Ajuntament. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.7.- Decret núm.  118/06 de data 18 de gener.  
 
 “Vista la necessitat de cobrir l’adscripció en comissió de serveis a la 
realització del Programa interdepartamental per a l’impuls i ordenació de la 
promoció de l’autonomia personal i atenció a les persones de dependències 
(PRODEP), de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora Esther 
Martínez Barnés, al Departament de Salut Pública, Consum i Benestar Social, 
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per poder atendre les funcions de l’àrea d’atenció primària que quedarien 
desateses per aquesta circumstància. 
 
 Atès que l’esmentada funcionària ocupa un lloc de treball 
d’Assistent/a Social, 
 
 Atès que dins de l’organització no hi ha cap altre funcionària que 
pugui atendre les tasques de la persona que amb efectes del dia 16 de gener 
de 2006 es trobarà adscrita en comissió de serveis a un altre lloc de treball 
sense que provoqués una altre distorsió en una altre àrea de gestió municipal, 
 
 Atès que pel procediment ordinari no es pot designar a cap 
candidat/ta, per cobrir aquesta baixa, perquè no disposem de cantidats/tes de 
cap prova convocada per atendre aquest tipus de incidències, 
  
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incidència per garantir el normal funcionament d’aquest servei, es fa necessari 
recórrer a la revisió dels currículums dels diplomats/des en treball social,  
 
 Atès que es proposa a la senyora Ana Martín Alonso ja que disposa 
dels requisits, coneixements i  aptituds necessàries per la realització de les 
esmentades tasques en virtut de la seva experiència, 
  
 Atès que la senyora Ana Martín Alonso  ha manifestat la seva 
disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03315P212000, 03315P212100, 03315P215000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 3 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir l’adscripció en 
comissió de serveis a la realització del Programa interdepartamental per a 
l’impuls i ordenació de la promoció de l’autonomia personal i atenció a les 
persones de dependències (PRODEP), de la funcionària de carrera d’aquest 
Ajuntament, senyora Esther Martínez Barnés,  
 
 Segon.- Nomenar funcionaria interina a la Sra. Ana Martín Alonso, 
en qualitat d’Assistent Social, enquadrada en l’Escala d’Administració 
Especial, Sots-Escala Tècnica de Grau Mig, classificada en el grup B, amb 
efectes del 17 de gener de 2006 i per un període màxim de tres mesos,  tal  
com estableix la  normativa vigent,  o es pugui revocar la seva designació per 
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qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a la senyora Ana Martin Alonso al lloc de treball 
d’Assistent Social al Departament de Salut Pública, Consum i Benestar Social, 
assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al seu cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 En primer lloc pren la paraula la Regidora Delegada de l’Àrea de 
Salut Pública, Consum i Benestar Social, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, 
per informar  que la Generalitat ha fet un Programa de la dependència i ha 
escollit Cornellà com a experiència pilot. Per poder fer aquesta experiència 
necessita la dedicació d’un professional, per això dóna a l’Ajuntament 40.000,- 
euros perquè nosaltres dediquem  a alguna persona que tingui experiència en 
tot el que és el treball de la dependència, per dedicar-se a això, i per això és la 
contractació d’aquesta persona que conjuntament amb una persona de salut 
de Cornellà, faran allò que és el seguiment de la implantació a Cornellà del 
Programa de la dependència  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.8.- Decret núm. 119/06 de data 18 de gener.  
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar d’un recolzament 
administratiu durant el període del 16-01-2006 al 24-03-2006, per poder 
garantir les diferents mancances que l’Organització Municipal precisarà cobrir 
durant aquest període per acumulació de tasques com a conseqüència del 
gran nombre d’expedients que s’han de tramitar, 
 
 Atès que durant el període comprés entre el 25 d’agost de 2005 i el 
15 de desembre de 2005 aquesta incidència ha estat coberta per la  senyora 
Sonia Granadal Gálvez, a plena satisfacció de la Corporació, mitjançat un 
contracte laboral eventual per circumstàncies de la producció, al no disposar 
de candidats o candidates interessades del procés selectiu convocat durant 
l’exercici 2004 per atendre aquest tipus de situacions i el darrer procés 
realitzat aquest any, 
 
 Atès que des del passat dia 15 de desembre de 2005, la no 
tramitació dels expedients que corrien a càrrec de la senyora Sonia Granadal 
Gálvez, així com el seguiment i comunicacions de les incidències del personal 
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d’aquesta Corporació, ha portat en l’actualitat al Departament de Recursos 
Humans a un gran volum de feina acumulat, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incidència per poder garantir el funcionament del Departament de Recursos 
Humans, i les dificultats per poder disposar de candidats/es interessats/des 
que coneguin en profunditat les tasques i funciones que s’han d’assolir, es fa 
del tot necessari recórrer a persones que hagin treballat en l’esmentat 
Departament amb anterioritat, 
 
 Atès que la senyora Sonia Granadal Gálvez té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques perquè 
coneix les funcions que s’han de dur a terme per la seva experiència en el 
Departament de Recursos Humans producte d’anteriors relacions amb aquest 
Ajuntament, i que ha mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
 
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 121A1 13100 de Personal laboral eventual / Org. i Rec. 
Humans, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la contractació d’un/a d’Auxiliar Administratiu/va al Departament de 
Recursos Humans. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Sonia Granadal 
Gálvez, en qualitat d’Auxiliar Administrativa, amb efectes del 16 de gener de 
2006 i fins el 24 de març de 2006, per atendre durant l’esmentat període de 
relació l’acumulació de tasques administratives que l’organització precisa 
atendre o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 
del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Auxiliar Administratiu del Departament de Recursos Humans, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la contractació d’una 
auxiliar administrativa  de forma interina. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.9.- Decret núm. 125/06 de data 18 de gener. 
 
 “En conformitat amb el que disposa l’article 24.1 del Reglament  per 
a l’ús de la llengua catalana aprovat per aquest Ajuntament durant el present 
any, és necessari procedir a la creació d’una Comissió interdepartamental que 
garanteixi el compliment del seu contingut per part d’aquesta Corporació i dels 
seus ens instrumentals i, en general, per part de totes les persones físiques i 
jurídiques a les que, d’acord amb el seu article 1, els resulti d’aplicació. 
 
 Atès que aquesta Comissió, l’àmbit material de competències i el 
règim jurídic de la qual es determina  en l’esmentat Reglament, ha d’estar 
integrada, segons aquest i com a mínim, per l’Alcalde o Alcaldessa i els 
Regidors i Regidores que aquest designi, entre ells i amb caràcter necessari el 
Regidor o Regidora de Normalització Lingüística, així com per la Secretària 
General, el Cap de Recursos Humans, el responsable del Centre de 
Normalització Lingüística i un representant del Comitè d’Empresa i de la 
Junta de Personal.  
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb els preceptes 
abans esmentats del Reglament  per a l’ús de la llengua catalana i a la vista de 
les propostes elaborades pel representant de la Junta de Personal i del Comitè 
d’Empresa d’aquest Ajuntament,  
 

HA RESOLT 
 

 Primer.- Constituir la Comissió de seguiment del compliment del 
Reglament per a l’ús de la llengua catalana  prevista en el seu article 24.1, que 
estarà integrada pels membres següents: 
 
  President/a: 
 

• President titular:  Sr. Antonio Balmón Arévalo 
                                Alcalde President. 
• President delegat: Sr. Francesc Molina i Núñez. 
                                Regidor delegat de Normalització Lingüística  
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  Vice-president/a: 
 

• Tinent d’Alcalde i Regidor de l’Àrea d’Interior i Comerç. 
     Sr. Sergio Fernández Mesa. 

 
  Vocals: 
 

• Cap d’Organització i Programes 
    Sr. Joan Miquel Culillas Jalencas 
 
• Director Centre Normalització Lingüística 
    Sr. Enric de Vilalta i Pach 
 
• En representació de la Guàrdia Urbana: 

- Titular:   Aurora Batet Buenaventura - Agent 
- Suplent:  Andres Doblas Gómez - Inspector 

 
• En representació de la Junta de Personal: 

- Titular: Ana Maria Martín Gómez 
- Suplent: Susana Cornejo Franco 

 
• En representació del Comitè d’empresa: 

- Titular: Andrés Romero Jiménez 
- Suplent: Núria Castillo Conca 

 
  Secretari/a: 
 

• Sra. Carmen Alonso Higuera, 
   Secretària General, o funcionari/a en qui delegui. 

  
 
 Segon.- Entendre inclosa la delegació de la presidència d’aquesta 
Comissió dintre de les competències delegades de forma genèrica per aquesta 
Alcaldia a favor del Regidor de Normalització Lingüística, Sr. Francesc Molina i 
Núñez, mitjançant Decret 4354/2004, de 15 de setembre,. 
 
 Tercer.-   Notificar el present Decret a les persones nomenades pel 
seu coneixement i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la pròxima 
sessió que se celebri, als efectes oportuns.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència a la constitució de la 
Comissió de Seguiment del compliment del Reglament per a l’ús de la llengua 
catalana. 
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 Tot seguit intervé el Regidor de Normalització Lingüística, del Grup 
Municipal de CiU,  senyor Francesc Molina Núñez, per manifestar que, com 
tots sabem, durant l’any passat vam posar en marxa el Reglament d’ús de la 
llengua catalana a l’Ajuntament de Cornellà, una vegada seguit el procés de 
discussió i aprovació del mateix. Havent entrat en vigor, un dels manaments 
que fa aquest Reglament és la creació d’una Comissió de seguiment per veure 
la seva aplicació i en quin nivell. Aleshores aquest primer pas -seguint els 
processos propis des del moment de començament de discussió i la seva 
entrada en vigor- és el que estem fent en aquest moment. Aquest any també 
farem -com diu l’article 25- una reunió amb els diferents Grups per exposar 
com està la situació i quin grau d’aplicació té.   
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió la Regidora del Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM, senyora Susana Cordero Rojas. 
 
 
 3.10.- Decret núm. 162/06 de data 20 de gener.  
 
 “Mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va tenir lloc el dia  
19 de juny de 2003, i en compliment del que disposa l'article 104.1 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en 
concordança amb l’article 304 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal  de Règim Local de Catalunya i 
amb l’article 23.3. del ROM, aquest Ajuntament va procedir a la determinació 
del nombre, característiques i retribucions del personal eventual, procedint-se 
a continuació per l’Alcaldia al nomenament dels corresponents funcionaris 
eventuals mitjançant Decret 3689/03, de 19 de juny, posteriorment modificat 
per Decret 1896/2004, de 26 d’abril. 
 
 Atès que per acord plenari de 22 de desembre de 2005, aquest 
Ajuntament va acordar modificar, amb efectes del dia 1 de gener de 2006, el 
nombre de llocs de treball de personal eventual, en el sentit d’incorporar un 
nou lloc de treball d’aquesta naturalesa, amb la denominació de Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà, i de determinar les seves característiques i 
retribucions.  
 
 Atès que en conformitat amb el que disposen els preceptes 
esmentats en el primer paràgraf, en concordança amb l'article 9 del Reglament 
de Personal al Servei de les Entitats Locals de Catalunya, aprovat per Decret 
214/1990, de 30 de juliol, és competència d'aquesta Alcaldia el nomenament 
de les persones que hagin d'ocupar els llocs de personal eventual creats pel Ple 
de la Corporació. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que em 
confereix l’article 22.2.2 del ROM, 
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HE RESOLT 
 
 Primer.- Nomenar funcionari eventual d'aquest Ajuntament, amb 
efectes del dia d’avui, al senyor Ricardo-Antonio Casademont Altimira, per 
ocupar el càrrec de Cap de Projectes Públics i Espai Públic, el qual percebrà 
una retribució anual bruta de 18.345,00 euros. 
 
 Segon.- Establir per l’esmentat lloc de treball, la dedicació i 
descripció que consta en la part dispositiva de l'acord plenari de 22 de 
desembre de 2005, pel qual es va aprovar la modificació de llocs de treball del 
personal eventual d'aquesta Corporació. 
 
 Tercer.- Notificar aquest Decret a l’interessat, així com al 
Departament de  Recursos Humans d'aquest Ajuntament, pel seu coneixement 
i efectes. 
 
 Quart.- Donar compte d'aquest Decret al Ple de l'Ajuntament, en la 
sessió plenària que es convoqui a l'efecte. 
 
 Cinquè.- Publicar aquest nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que 
estableix l'article 104 de la Llei 7/1985, de 2, d'abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, així com en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en 
els termes exigits per l'article 304.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya i per l’article 10 del Reglament de personal al servei de les Entitats 
Locals de Catalunya.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest decret fa referència al nomenament del 
Cap de Projectes Públics i Espai Públic. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 4.- Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local de 
data 21 de desembre de 2005, mitjançant el qual s’aprova la subscripció 
del conveni de col·laboració amb el Departament de Política Territorial i 
Obres Públiques de la Generalitat, per al desenvolupament del Projecte 
d’Intervenció integral en el barri de Sant Ildefons. 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes del seu coneixement, 
es dóna lectura de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local, en la sessió 
que s'especifica, el text literal del qual és el següent: 
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 Sessió celebrada el dia 21 de desembre de 2005 
 
 PROPOSTA DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA  
 
 “Vist que en data 27 de juliol de 2005, el conseller de Política 
Territorial i Obres Públiques va dictar resolució d’atorgament dels ajuts 
destinats a finançar els projectes d’intervenció integral en diferents municipis 
de Catalunya, en virtut del que disposava la convocatòria per l’any 2005, 
aprovada per la resolució PTO/488/2005, de 28 de febrer, per sol·licitar els 
ajusts previstos en la Llei 2/2004, de 4 de juny; per la qual es concedia una 
subvenció de  8.325.557,51 euros a l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
 
 Atès que per acord del Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el 29 
de setembre de 2005 es va acordar acceptar la subvenció concedida en la 
resolució esmentada, 
 
 Atès així mateix que és necessari, sens perjudici del que estableix la 
Llei 2/2004, de 4 de juny, i el Decret 369/2004, de 7 de setembre, que la 
desenvolupa, concretar determinats aspectes referents a la gestió, seguiment i 
control del projecte d'intervenció integral, 
 
 Atès que algunes de les actuacions incloses en aquest projecte 
d’intervenció integral està previst que siguin cofinançades pel FEDER i, per 
tant, la justificació de les despeses i el seguiment de les actuacions, així com 
la informació i difusió, s'han d'ajustar a la normativa europea, 
 
 Atès que és voluntat de les dos administracions l'intercanvi de les 
experiències en l'elaboració, la gestió i l'execució dels projectes d'intervenció 
integral amb altres municipis que participin en el programa de barris i també 
que aquestes experiències puguin ser aprofitades per tercers municipis, 
 
 Atès que per tot això, es considera necessari establir un conveni 
entre el Departament de Política Territorial i Obres Públiques i l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, 
 
 Atès que l’article 18 del Decret 369/2004 estableix la creació d’un 
comitè d’avaluació i seguiment del conveni de conformitat amb el que preveu 
l’article 12 1 de la Llei 2/2004, així com la seva composició, 
 
 Atès que en l’esmentat comitè l’Ajuntament ha de designar als seus 
cinc representants i determinar les entitats que representin a les entitats 
veïnals més representatives del barri, a les associacions ciutadanes amb major 
implantació en aquest àmbit territorial i als agents econòmics i socials, 
 
 Atès que l’adopció d’aquest acord és competència d’aquesta Junta 
de Govern Local, en virtut de les delegacions acordades per aquest 
Ajuntament,  en sessió plenària que va tenir lloc el dia 19 de juny de 2003. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa a la Junta de Govern Local 
d’aquest Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció del conveni de col·laboració amb el 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat, per al 
desenvolupament del projecte d’intervenció integral en el barri de Sant 
Ildefons, per les raons exposades en la part expositiva del present acord, que 
s’adjunta i que forma part del mateix. 
 
 Segon.- Facultar a aquesta Alcaldia perquè formalitzi l’esmentat 
conveni i resolgui qualsevol incidència no contemplada en el seu redactat i que 
no modifiqui substancialment el seu contingut. 
 
 Tercer.- Designar com a representants d’aquest Ajuntament en el 
comitè d’avaluació i seguiment del projecte d’intervenció integral de Sant 
Ildefons a les següents persones: 
 
Sr.   Antonio Martínez Flor, Tinent d’Alcalde d’Urbanisme 
Sra. Aurora Mendo Sánchez, Regidora del barri de Sant Ildefons 
Sr.   José Antonio Marín López, Gerent de l’empresa municipal EMDUCSA 
Sr.   Joan Miquel Culillas Jalencas, Cap d’Organització i Programes  
Sr.   Jordi Izquierdo Moreno, Tècnic de Programes 
 
 Quart.- Determinar que formin part de l’esmentat comitè, tal com 
recull l’article 18 del Decret 369/2004, a les següents entitats i associacions: 
 

Nom                   Núm. 
 
a) En representació de les entitats veïnals: 
 Associació de veïns del barri de Sant Ildefons 1 
  Federació d’Associacions de Pares d’Alumnes –FAPAC-             1 
  
b) En representació de les associacions ciutadanes: 
 Associació cultural recreativa  “Peña Dominó” Sant Ildefons 1  
     Unificació Esportiva Sant Ildefons 1 
 
c) En representació dels agents socials i econòmics: 
 Associació de venedors del “Mercat Municipal de Sant Ildefons” 1 
 Associació de Comerciants “Cornellà compra a casa” 1  
        
 Cinquè.- Sol·licitar a les esmentades Entitats que designin els seus 
representants per poder constituir l’esmentat comitè d’avaluació i seguiment 
del projecte d’intervenció integral del barri de Sant Ildefons. 
 
 Sisè.- Donar trasllat del present acord al Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat, i a les persones designades i a 
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les Entitats determinades en el present acord per constituir al comitè 
d’avaluació i seguiment referit; pel seu coneixement i efectes oportuns. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut del present acord al Ple 
Municipal en la propera sessió que celebri.” 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest acord fa referència a la subscripció del 
conveni de col·laboració per al desenvolupament del Projecte d’Intervenció 
integral en el barri de Sant Ildefons, que es va signar amb el Conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques. 
 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ 
 
 5.- Aprovar definitivament el Reglament d’ús i normativa 
interna de les instal·lacions destinades al servei públic local de les 
instal·lacions de l’Escola Bressol Municipal Almeda.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’ acord del Ple de data 29 de juny de 2005, mitjançant el qual 
es va aprovar l’inici de l’expedient per la creació del servei públic de les 
instal·lacions de l’Escola Bressol Municipal Almeda, destinada al Servei Públic 
Educatiu, per a infants de 4 mesos a 3 anys. 
 
  Vist que al mateix acord s’aprovava inicialment el Reglament d’ús i 
normativa interna del servei públic de les instal·lacions de l’Escola Bressol 
Municipal Almeda, destinada al Servei Públic Educatiu, per a infants de 4 
mesos a 3 anys.  
 
  Atès que l’esmentat expedient ha estat exposat al Tauler d’Anuncis 
d’aquest Ajuntament, pel termini de 30 dies hàbils, així com publicat el 
corresponent anunci d’exposició al públic de l’expedient durant 30 dies en el 
Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la Generalitat. 
 
  Atès que  havent finalitzat la informació pública, no s’ha presentat 
cap al·legació  a l’aprovació inicial de l’esmentat Reglament d’ús. 
  
  Aquesta Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa al Ple de 
l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
  Primer.- Aprovar definitivament el Reglament d’ús i normativa 
interna del servei públic de les instal·lacions de l’Escola Bressol Municipal 
Almeda, destinada al Servei Públic Educatiu, per a infants de 4 mesos a 3 
anys.  
 
  Segon.- Procedir a la publicació íntegra del Reglament d’ús i 
normativa interna del servei públic de les instal·lacions de l’Escola Bressol 
Municipal Almeda, destinada al Servei Públic Educatiu, per a infants de 4 
mesos a 3 anys, al Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, als efectes de la seva entrada en vigor als 15 dies, 
de la seva publicació. 
 
  Tercer.- Comunicar el present acord al Departament de Salut 
Pública, Consum, Benestar Social i Educació i la Intervenció Municipal.”  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior 
i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que fa referència a l’aprovació definitiva del Reglament d’ús de 
l’escola bressol. Ja es va fer l’aprovació inicial i s’ha fet el període d’exposició 
pública, sense que hagi hagut cap al·legació i el portem aquí per aprovar-ho 
definitivament.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 6.- Rectificar el punt quart de l’acord del Ple de data 22 de 
desembre de 2005, per rectificació d’errada en relació a l’import a 
retornar de les fiances provisionals corresponents al concurs de gestió 
del servei públic de gestió i funcionament de l’Escola Bressol Municipal 
Almeda.  
 
 DICTAMEN 
             

 “Mitjançant acord del Ple de data 22 de desembre es va adjudicar el 
contracte de Gestió del Servei Públic de gestió i funcionament de l’Escola 
Bressol Municipal Almeda. 
  

 Considerant que a la redacció del  punt quart de  l’esmentat  acord  
es va  incórrer en una errada material  en relació a l’import de la fiança 
provisional a retornar per aquest Ajuntament, als licitadors que no són 
adjudicataris. 
  

 Atès  que segons l’article 105.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú, les 
administracions públiques podran, en qualsevol moment, rectificar els errors 
materials  i de fet, existents en els seus actes i acords. 
 

 El President de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa 
al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Rectificar el punt quart de l’acord  del Ple de data 22 de 
desembre, pel que fa referència a l’import de la garantia provisional, a retornar 
als licitadors no adjudicataris del concurs, el qual quedarà redactat de la 
següent manera: 
 
  “Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
42.244,83 euros als licitadors següents : 
 
1 Jardí d'infants l'Estel Blau S.L.  (ingressat en Tresoreria) 
2 
3 
 

Escaler, S.C.C.L. 
Associació per a la Creació d'Estudis i 
Projectes Socials (C.E.P.S) 

 (ingressat en Tresoreria)  
(ingressat en Tresoreria) 
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4 
 
6 
7 

Ziza Zaga, S.A. 
 
Clece, S.A. 
Simphonie Work & Life Conciliation, S.L. 

(ingressat a l’Òrgan de 
Contractació) 
(ingressat en Tresoreria) 
(ingressat en Tresoreria) 

 
 Segon.- Notificar el present acord a  l’Empresa adjudicatària, a la 
resta de participants, al Departament de Salut Pública, Consum, Benestar 
Social i Educació, així com a la Intervenció Municipal.”     
   
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que és la rectificació d’un punt del Ple de  22 de desembre passat, 
on l’única cosa que passa és que va haver-hi una errada en la quantitat que 
s’havia de retornar als no adjudicataris de l’escola bressol. És la rectificació 
d’aquesta errada ja que es va posar 48.000,- euros i són 42.244,83 euros. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 7.- Exposar al públic, en aplicació de l’article 125 del vigent 
Reglament de Planejament, el projecte de modificació puntual del PGM-
76, als àmbits de Salines-Ribera, instat per la Societat General d’Aigües 
de Barcelona, Societat Anònima.  
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient de modificació puntual del PGM-76, als àmbits  de 
Salines-Ribera,  de Cornellà de Llobregat, instat per la Societat General 
d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima i redactat per l’arquitecte Ramon 
Roger i Casamada.   
 
 Vist l’informe emès per la cap del departament tècnic d’Urbanisme, 
de data 2 de desembre de 2005 que es transcriu literalment: 
 

“1. L’àmbit de la Modificació, de superfície aproximada 822.528 m2, 
delimita al nord amb l’avinguda del Baix Llobregat, al sud amb el 
riu Llobregat, a l’est amb el sòl urbà d’equipaments esportius del 
Barri de Ribera, i a l’oest amb el llinda del terme municipal amb 
Sant Joan Despí. El Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 
1976, determina que el sòl comprès entre la Ronda del Litoral i 
l’avinguda del Baix Llobregat, és urbanitzable no programat amb la 
qualificació d’equipaments de nova creació a nivell local (clau 7b) i a 
nivell metropolità (clau 7c), i els sòls compresos entre la Ronda i el 
riu Llobregat és sòl no urbanitzable. 

 
2. Les dotacions per a Sistemes del Pla General, en el cas específic de 

Cornellà, partien d’una hipòtesis de creixement de la població que 
no s’ha complert, i que tampoc es compliran en el futur, ja que  el 
municipi no disposa de cap sector de sòl urbanitzable per a 
materialitzar una dinàmica de creixement urbà, i al mateix temps 
donar resposta a la demanda de sòl per habitatge i activitat 
econòmica. Per tant, la modificació pretén establir una fórmula que 
permeti afrontar l’obtenció del sòl afectat per a reserves de sistemes, 
perquè en el seu moment el Pla General, no es va dotar dels 
mecanismes adequats per a complir amb les previsions a aquest 
nivell, i a l’hora crear sòl per habitatge públic. 

 
3. Els objectius de la Modificació són els següents: gestionar la part 

del terme municipal, que degut a la seva qualificació d’equipaments 
ha estat fins avui sense assignació dels usos relacionats amb 
dotacions locals i metropolitanes, i sense l’execució de les reserves 
de sistemes establerts pel planejament tal i com estableixes els 
articles 216 de les NNUU del PGM i 108 del Decret Legislatiu 
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1/2005; revisar, en benefici d’una major oferta, un programa de sòl 
per habitatge destinat fonamentalment al segment de protecció 
pública; aplicar mecanismes de gestió als sistemes qualificats com a 
7b i 7c; millorar la capacitat de gestió de tràfic de la xarxa local de 
comunicació; millora del transport públic amb l’afavoriment de 
l’intercanvi entre línies existents i altes en projecte; i corregir les 
imprecisions de les reserves per sistemes viari, ferroviari, i les zones 
de protecció de les infrastructures o sistemes tècnics. És a dir, la 
modificació planteja una nova utilització del territori que combini 
les necessitats de creixement amb la preservació del règim 
urbanístic definit pel PGM, mantenint i potenciant en el sòl no 
urbanitzable els valors a preservar en relació a l’espai agrícola i a la 
millora quantitativa dels terrenys que s’han de destinar a l’ús 
públic. A més, amb la modificació, s’acaba amb una etapa 
d’indefinició sobre el destí de sòls que finalment tindran titularitat 
pública tal i com proposa el Pla General. 

 
4. La modificació del PGM-76, des del punt de vista del règim 

urbanístic del sòl, proposa per un constat el manteniment del sòl no 
urbanitzable actual (terrenys compresos entre la Ronda, el riu 
Llobregat i la C-245), a més de la incorporació a aquest tipus de sòl 
una superfície aproximada de 83.495 m2. Per al sòl urbanitzable no 
programat, la modificació proposa un sector, a desenvolupar 
mitjançant un Pla Parcial urbanístic d’acord amb el que disposen 
els articles 65 i 66 del decret legislatiu 1/2005, dividit en dos 
àmbits: l’àmbit 1 (situat entre la C-245, l’actual avinguda del baix 
Llobregat i el llinda amb el terme municipal de Sant Joan Despí i 
que compren els terrenys en la seva majoria qualificats pel PGM-76 
com equipament metropolità amb la clau 7c) de superfície 211.298 
m2, en el que es regularitza la vialitat i es modifica la qualificació 
dels equipaments ( 7c a 7b) en la que el sòl  passarà a ser totalment 
públic sense que això predetermini el destí futur d’aquesta reserva, 
però si la seva gestió com a sòl de domini públic; i l’àmbit 2 (situat 
entre la C-245, l’avinguda del Baix Llobregat, la Ronda del Litoral i 
la zona d’equipaments Ribera-Serrallo, i que compren els terrenys 
qualificats pel PGM-76 com equipament local amb la clau 7b) de 
superfície 294.557 m2, per el que la modificació proposa la inclusió 
d’una zona edificable de 82.500 m2 de sòl que ha de permetre: 
incloure en el Pla Parcial la gestió dels sistemes, determinar a partir 
de l’índex d’edificació de 0,25 m2st/m2s, aplicable al conjunt dels 
àmbits delimitats, un programa d’usos vinculats al 
desenvolupament d’oferta d’habitatge protegit; reservar terrenys per 
situar una oferta de sòl per habitatge públic equivalent a un índex 
complementari de 0,10 m2st/m2s, aplicat a tots dos àmbits del 
planejament; i incorporar la nova vialitat; concretar l’emplaçament 
d’una futura estació de la línia dels FGC que pugui servir 
d’intercanviador de comunicacions entre diferents mitjans de 
transport. 
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L’expedient de modificació puntual del PGM-76 als àmbits de 
Salines-Ribera, al terme municipal de Cornellà de Llobregat,  
redactat per l’arquitecte Ramon Roger i Casamadas, d’acord al Pla 
General Metropolità, al Reglament de Planejament i al Decret 
Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de 
la Llei d’Urbanisme, està complert i, per tant, es pot  procedir a la 
seva exposició pública per tal de garantir la participació ciutadana, 
en compliment de l’article 8 del citat Decret i tal i com estableix el 
Reglament de Planejament i, en compliment de l’article 83.7 del 
Decret 1/2005, s’ha de concedir audiència als ajuntaments 
limítrofes.” 

 
 Atesos els articles 125 del Real Decret 2159/1978, de 23 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament de Planejament pel desenvolupament i aplicació 
de la Llei sobre règim del sòl i ordenació urbana, i  83.7 del Decret Legislatiu  
1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la  Llei d’urbanisme, 
referent al tràmit d’informació pública dels plans d’ordenació urbanística i 
audiència  als ajuntaments que el seu territori conflueixi amb el municipi que 
és objecte del pla i demés disposicions concordants i d’aplicació. 
  
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 7 de 
desembre de 2005. 
 
       Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple, 
l’adopció dels següents 
 
     ACORDS  
 
 Primer.- Exposar al públic, en aplicació  de l’article 125 del  vigent 
Reglament de Planejament, el projecte de modificació puntual del PGM-76, als 
àmbits  de Salines-Ribera,  de Cornellà de Llobregat, instat per la Societat 
General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima i redactat per l’arquitecte 
Ramon Roger i Casamada. 
 
 Segon.- Sotmetre a informació pública el  present acord, mitjançant  
inserció d’Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en un dels diaris de 
major difusió de la província, per un període de trenta dies, als efectes  que 
durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el seu cas, 
d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
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 Tercer.- Notificar el present acord als l’Ajuntament de Sant Joan 
Despí, del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, Sant Boi de Llobregat, i 
Esplugues de Llobregat, com ajuntaments limítrofs, i a tots els interessats pel 
seu coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que és per exposar al 
públic en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament, el projecte 
de Modificació puntual del Pla General Metropolità de 1976 a l’àmbit Salines-
Ribera. 
 
 Aquest és un tema que ja hem debatut bastants vegades, tant a la 
Comissió Informativa com en reunions bilaterals fora de la Comissió 
Informativa, i -com tots sabeu- es tracta dels criteris previs d’ordenació del 
territori que va des d’on s’ha fet el nou camp de rugbi i atletisme fins a Sant 
Joan Despí, i per l’altre costat l’avinguda del Baix Llobregat fins a la Ronda del 
Litoral. 
 
 Aquest és un territori que té en aquests moments 822.528 m2. dels 
quals dedicaríem 316.000 m2.  a sòl no urbanitzable, augmentant el sòl 
urbanizable aproximadament en 80.000 i escaig m2, que comprendria allò que 
és la Ronda Litoral, el Carrilet, la reserva per al tema de l’AVE i el territori 
agrícola que en aquest moment tenim que són 60.000 m2, amb la qual cosa 
ens quedarien 500.000 m2. que seria el que quedaria com a territori 
urbanizable, que és el que hi ha en aquest moment. 
 
 Hi ha dues peces, la primera peça és la que va des de la carretera de 
Sant Boi fins a Sant Joan Despí que és aproximadament d’uns 211.000 m2, 
que quedaria com a equipament local i ja veuríem que faríem en aquesta 
reserva de sòl d’equipament local. Després hi hauria l’altra pastilla que 
aproximadament té uns 290.000 m2, de la que dedicaríem 82.000 m2, a vials 
i habitatges. I dedicaríem en vials de la resta del terreny 43.000 m2.; 6.000 
m2, per a una nova estació de l’intercanviador entre el Carrilet i el futur 
tramvia. Per a espais lliures i zona verda 85.000 m2, i ens quedarien 76.000 
m2, d’equipaments. 
 
 De la zona d’habitatges dedicaríem 31.000 m2, a habitatge lliure, 
60.000 m2, a habitatge protegit fet pels privats i 31.000 m2. per a terciari i 
altres usos, a més de 50.000 m2, d’habitatge públic, per tant, seria un Pla que 
tindria més d’un 85% d’habitatge protegit dins del seu àmbit. 
 
 En aquest Pla –a part de fer uns habitatges que com he dit un 85% 
és habitatge protegit- donaríem en tot el sector de Ribera-Centre, tota una 
sèrie de necessitats que té ara, com és el tema d’aparcaments, de nous 
equipaments, i com és resoldre tot el tema de pluvials que en aquest moment 
no està resolt i també més zones verdes dins la zona.              
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 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que en el seu moment, 
ja vam precisar que no estàvem d’acord en el model de ciutat que l’Equip de 
Govern proposa. Encara que reconeixem que s’ha fet un gran esforç amb 
aquest projecte, però per molt que el PGM del 76 determinés que Cornellà 
podia arribar fins a 112.000 habitants, creiem que un estudi de fa trenta anys 
no tenia en compte ni la taxa de natalitat ni l’evolució que ha seguit la 
societat, per la qual cosa, en aquest moment tenim 85.000 habitants, això ens 
dóna –com ja sabeu- una densitat de 12.000 habitants/km2, ja que el nostre 
territori és de 6,9 –és molt petit- és una densitat altíssima i creiem que el 
model de ciutat que hauríem d’avançar nosaltres no és un model desarrollista, 
no ens interessa arribar als 112.000 habitants. 
 
 No creiem que sigui una carrera per anar construint per construir, 
al contrari, creiem que avui les ciutats ens plantegem molt més tenir una 
ciutat sostenible, equilibrada, on els quilòmetres quadrats de zona verda i 
zona d’equipaments siguin favorables a allò que és la mitjana europea. Per 
exemple, pensem que així com Terrassa i Sabadell tenen un nombre molt 
similar d’habitants, Terrassa és el doble del nombre de quilòmetres quadrats 
que té Sabadell, i nosaltres, si en aquest moment estiguéssim discutint aquest 
projecte a Terrassa, segurament votaríem a favor perquè tenen una densitat de 
4.000 habitants per quilòmetre quadrat, tres vegades menys que nosaltres. 
 
 Però crec que en la nostra ciutat, la nostra postura és d’abstenció, 
no de votar en contra perquè creiem que hi ha hagut un gran esforç en el 
projecte –això és cert i s’ha de reconèixer-. Nosaltres creiem que hi hauria un 
model molt més especulatiu del que s’ha fet, és un model en què realment hi 
ha hagut un gran esforç per treballar-ho, però la nostra abstenció ve 
determinada pel model de ciutat, ja que nosaltres estem per un model de 
ciutat que no creixi més, que es mantingui al voltant del 80.000 habitants, 
entre d’altres coses, perquè la teoria d’anar creant pisos perquè la gent de 
Cornellà no marxi és una utopia que fa aigües per tot arreu. 
 
 Ens queda molt poc terreny. D’aquí a quinze o trenta anys les 
famílies de Cornellà tindran el mateix dret d’exigir que no volen marxar de la 
ciutat, com ho poden estar exigint en aquest moment i d’aquí a trenta anys no 
hi hauria terreny, i com que no hi haurà terreny perquè s’ha acabat, amb 
l’última pastilla que fem s’ha acabat, l’únic que ens quedarà és l’última 
pastilla que queda que la previsió del projecte la deixa per a equipaments i 
l’única possibilitat és de fer habitatge de lloguer per a cinc anys. Vol dir que ja 
se’ns ha acabat el sòl, la possible destinació de grans zones per poder fer 
habitatge, per la qual cosa, durant aquests deu anys desenvoluparem aquest 
projecte que significaran 800 o 1000 i escaig d’habitatges, amb la qual cosa 
durant aquests deu anys encara hi haurà gent jove de Cornellà -o menys jove- 
que tindran accés a un habitatge social, però d’aquí a deu anys s’ha acabat 
perquè no quedaran més pastilles 
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 Per això, aquest projecte desarrollista, i pensant una miqueta en 
l’habitatge social, creiem que és fictici a la nostra ciutat. No dic, per exemple, 
que a Terrassa o ciutats que tenen una extensió de terreny molt més gran no 
es pogués fer, però aquí tenim un territori que no arriba als 7 km2, per la qual 
cosa no creiem en aquest model de ciutat.   
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
nosaltres -pel contrari- creiem que aquest projecte que s’inicia avui és –potser- 
el projecte de més envergadura que es porta a terme en matèria d’habitatge en 
els últims anys en aquesta ciutat. 
 
 És cert que segur que no debatrem més un projecte d’aquest calibre 
perquè evidentment no hi ha sòl. Això ho sabem tots. I on no hi ha, doncs no 
hi ha, s’haurà d’administrar d’alguna altra manera els habitatges perquè els 
nostres joves –que no és una utopia, ja que es veu en les milers de sol·licituds 
que fan quan es fan promocions d’habitatges- es volen quedar aquí i, per tant, 
mentre hi hagi terreny, nosaltres pensem que és una bona idea edificar. 
 
 De fet, nosaltres hem de dir que aquest projecte ho portàvem en el 
nostre programa municipal fruit de l’aportació de l’Associació de Veïns del 
Casc Antic, entre d’altres associacions a lesque vam demanar aportacions per 
al nostre programa, i una era aquesta i, per tant, com no estarem d’acord?. 
 
 Com estem en la fase inicial, haurà de tornar moltes vegades al Ple, 
donarem el nostre vot a favor, en principi, reservant-nos canviar el vot si no 
ens agrada com es va desenvolupant el projecte. 
 
 Volem dir que considerem irrenunciable en aquest projecte la 
negociació amb els propietaris del terreny que crec que són uns 30 i escaig  -si 
no estic equivocada-. 
 
 En aquest projecte jo faig el ferm propòsit de mantenir-me en 
contacte amb ells, volem saber la seva opinió, i si detectem qualsevol tipus 
d’”avasallamiento” dels seus drets, nosaltres canviarem el vot perquè creiem 
que ells són els propietaris dels terrenys, i són els propietaris dels terrenys els 
grans sacrificats perquè aquesta ciutat creixi. I haig de dir-li al Regidor d’ERC, 
que em sento bastant més orgullosa de Cornellà, m’agrada bastant més que 
Sabadell o Terrassa,  és evident que encara que tenim pocs quilòmetres, els 
tenim bastant millor organitzats que aquestes dues ciutats. Per tant, crec que 
els propietaris dels terrenys són les persones a les que se’ls ha d’agrair perquè 
han estat els grans sacrificats en aquesta ciutat. 
 
 Per tant, en aquest tram considerem irrenunciable que es facin les 
negociacions i que no hi hagi cap crispació, que no sigui necessari que 
acudeixin als jutjats a defensar els seus drets i a gastar-se els diners contra 
l’administració. Espero que la persona o l’entitat que porti a termini les 
negociacions ho sàpiga fer bé. De moment res més, en la fase inicial donem el 
nostre vot. 
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 Tot seguit intervé la Regidora-Delegada  de l’Àrea de Medi Ambient i 
Sostenibilitat, senyora Carmen Romero López, per manifestar que, després de 
les explicacions que ha donat el Tinent d’Alcalde i el coneixement que tenim 
d’aquest tema i, a més, sent membres de l’Equip de Govern d’aquest 
Ajuntament, el nostre vot no pot ser altre que un sí, i és un sí per diverses 
raons. 
 Per una banda, perquè vist el conveni que vam signar i que va 
passar per aquest Ple en desembre de 2001 entre AGBAR, l’Ajuntament i 
Emducsa, el que fa ara la Societat General d’Aigües de Barcelona, que és 
instar a què es comenci a posar en marxa aquest conveni, doncs té tot el dret 
i, per tant, és complir amb la part d’aquest conveni. 
 
 Per altra banda, perquè el que estem fent ara és només aprovar en 
compliment de l’article 125, o sigui, l’exposició pública del projecte global i 
amb el projecte global dels canvis que es preveuen en el  PGM del 76, creiem 
que són lícits,  equilibrats i dignes de fer. 
 
 Per altra banda, perquè el resultat d’aquest conveni és beneficiós 
per a Cornellà, per als ciutadans i ciutadanes de Cornellà. 
 
 Perquè la demanda de requalificació d’uns espais que eren  
bàsicament espais comarcals o metropolitans, i ara passarien a ser 
d’equipament locals, creiem que és del tot justificada, lícita i fins i tot obligada 
per a un govern que té capacitat de decisió sobre el seu territori municipal. 
  
 També perquè de la reconversió dels terrenys que es proposa surten 
uns equipaments d’habitatge de VPO en un percentatge molt alt, a prop del 
85%, -a nosaltres ens surten una miqueta menys- que de totes maneres 
sobrepassa molt el que qualsevol Llei digui sobre aquest tema i obre un horitzó 
de bones expectatives per a tots els/les ciutadans/es que en algun moment 
podrien accedir a elles. 
 
 De totes maneres voldríem fer altres consideracions. 
 
 La nostra coalició –com vosaltres sabeu- verd, roja i violeta, en 
aquest cas podríem dir que no tenim “el corazón partío”, perquè considerem 
que no hi ha divorci entre sostenibilitat i cohesió social, perquè fer habitatge 
protegit i fer habitatge social dintre d’aquest protegit i fer-ho amb criteris de 
sostenibilitat, o sigui, preservant espais verds, sent curosos amb el medi 
natural i utilitzant criteris de sostenibilitat en les construccions i el tractament 
del consum i l’ús de l’aigua i l’energia solar, és totalment compatible amb les  
polítiques d’inclusió social, per tant, no hi ha un divorci entre les dues coses. 
 
 Sabem que la zona de la que estem parlant no es tracta d’una zona 
que tingui un especial valor patrimonial ni paisatgístic o agrícola o forestal, 
però sí és una zona molt propera al riu, on hi ha pous per controlar la capa 
freàtica, hi ha un corredor biològic -sobretot d’aus- molt important i, en 
definitiva, és l’únic espai de medi “natural” que li resta a la ciutat. Per tant, 
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qualsevol intervenció que es faci hauria d’anar, -i això ho veurem més 
endavant- quan es prepari l’expedient per l’aprovació inicial i després la 
provisional, sobretot en la línia de “preservar” el que sigui possible, “millorar” i 
“no malmetre” el que ara tenim de bo. 
 
 En aquell moment, dintre d’uns mesos, quan es prepari l’expedient 
per a l’aprovació inicial anirà acompanyat d’uns informes preceptius que 
acabaran de perfilar tot el sector i d’idoneïtat de la proposta. Ens referim a 
l’informe Medi Ambiental que també s’acompanyarà en l’exposició pública, el 
de mobilitat, i el de necessitats socials. 
 
 Amb totes aquestes dades podrem valorar si la visió global que 
tenim avui és correcta, si calen rectificacions o no, o sigui, si són molts o pocs 
els habitatges previstos, per on ha de passar el tramvia, com ha de ser 
l’estació intermodal o el vial de connexió amb la ronda litoral, si es poden 
preservar l’actual zona conreada davant mateix del complex de les aigües, si 
val la pena restituir una zona esportiva lliure per a la ciutadania –allò que ara 
és l’actual camp de les aigües- etc, o si es pot potenciar –i s’hauria de 
potenciar- un parc fluvial en les marges del riu per gaudir-lo amb activitats 
ecològiques i del lleure, etc.  
 
 No cal recordar aquí -perquè tots i totes som conscients- que, com a 
Nació, hem renunciat a les polítiques de transvasaments de rius i hem entrat 
en la de la “Nova cultura de l’aigua”. Cornellà ha fet una campanya sobre 
estalvi d’aigua, hem patit una greu sequera aquests anys i hem vist com, 
gràcies als recursos freàtics, s’ha pal·liat amb bastant força totes aquestes 
conseqüències que teníem, per tant, és prioritari en aquest espai en concret, 
millorar els recursos hídrics propis i la seva gestió. 
  
 Per això, ara el que voldríem és insistir en què tots aquests 
projectes i plans parcials es treballin amb total transparència i obertura de 
mires. Per una banda, que no es consideri que els objectius ambientals 
signifiquen posar entrebancs o endarrerir i aturar cap procés i què, amb el 
mateix sentit, es doni complerta informació tot creant  una Comissió tècnica i 
ciutadana de seguiment per completar, millorar o esmenar, si és el cas, aquest 
ambiciós projecte que canviarà del tot la fesomia del barri Centre-Riera, la 
porta sud d’entrada a la ciutat i  l’únic espai natural del riu Llobregat al seu 
pas per Cornellà. 
 
 Novament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor 
Antonio Martínez Flor, per manifestar que, a vegades, quan es parla de 
densitat de població estem fent un exercici estranyíssim. Diuen que el paper 
ho aguanta tot, i les reflexions també. És impossible comparar la densitat 
d’una ciutat com Cornellà que és una ciutat metropolitana, per tant, no es pot 
mirar sola sinó dins l’àmbit que, evidentment, té muntanyes dins la ciutat 
metropolitana, té mar dins la ciutat metropolitana i després tot és casc urbà.  
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 Si mires l’Ajuntament de Viladecans que té 56.000 habitants en 
aquest moment, -perquè el casc urbà té la mateixa densitat que nosaltres- i ho 
divideixes pel territori que té Viladecans, té bastant menys, però la gent està 
en el casc urbà, l’altre és territori metropolità, per tant, és una comparació 
bastant falsa.  
 
 Per altre costat, dir que no heu de patir ja que Cornellà no arribarà 
a cent mil habitants per molt que fem aquests habitatges, no arribarem mai. 
De totes maneres, tampoc veiem cap problema –almenys des de l’Equip de 
Govern i sobretot des del Grup Socialista- en què la ciutat tingui cent mil 
habitants, no és cap fita, no ens ho proposem, però si arribem, doncs hem 
arribat, no tenim números clausus  per als ciutadans de Cornellà, sempre i 
quan estiguin compensades les zones verdes i les d’equipament i en aquest Pla 
estan més que compensades les zones verdes i les zones d’equipament. 
 
 Quant a allò que diu la companya del PP, dir-li que evidentment 
agraeixo el seu sí, i suposo que la gestió en aquest Pla serà bastant fàcil en el 
tràmit, perquè afortunadament no hi ha habitatges dintre i, per tant, no hi 
haurà gent que recol·locar, ja què normalment els problemes venen quan la 
gent que té habitatges els has de col·locar en un altre lloc, però 
afortunadament en aquest no hi ha aquest problema.  
 
 Aquest tema el portarà l’Ajuntament de forma vigilant però seran els 
mateixos propietaris –això és la nostra idea- els qui portin la veu cantant dins 
del desenvolupament i dels tractes amb els altres propietaris i, per tant, crec 
que això no passarà. 
 
 A la companya d’Iniciativa, dir-li que evidentment –com ja sap i és 
part de l’Equip de Govern- tots estarem vigilants en què es compleixin totes les 
normatives i que aquest espai sigui un espai completament nou i sostenible en 
la nostra ciutat i suposo que un exemple per a altres ciutats, com ja ho és 
aquest 125 i ja ho és aquest desenvolupament. 
 
 Pren novament la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que se n’alegra molt que 
siguem tan creatius en aquest plenari i que t’inventis un concepte nou, perquè 
els geògrafs de tot el món estan d’acord en què la densitat d’habitants és 
dividir un territori pels habitants, o sigui, quilòmetres quadrats per habitants. 
Això del casc urbà....? potser una iniciativa teva estaria bé que en el pròxim 
Congrés de geògrafs la incorporessis perquè és positiva. 
 
 Hi ha dos conceptes que els geògrafs tenen clar, un és “densitat 
d’habitants”, és quilòmetres que té un terreny com Espanya, Catalunya, 
Europa, com tu vulguis, dividit pels habitants. I un altre concepte que és 
“espai verd” –no la gespa del trambaix- dividit pels habitants i això ens dóna 
dos conceptes, densitat per quilòmetre quadrat d’habitants i percentatge amb 
hectàrees de terreny verd perquè la població la pugui gaudir. Això dels nuclis 
urbans no sé d’on surt, sincerament no és un concepte que avui estigui 
aprovat per la Reial Acadèmia. 
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 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que estem davant un projecte molt important, ho ha 
dit la senyora Espinosa, Portaveu del Grup Municipal del PP,  i també la 
senyora Romero, Regidora del Grup Municipal d'ICV-EA-EPM. Un projecte que 
té una gran complexitat i que tindrà grans dificultats, -no ens hem 
d’enganyar- però hem d’assumir la nostra responsabilitat, com a mínim uns 
quants assumim la coherència, perquè, què vol dir que al desembre de 2001 
Esquerra Republicana tenia un model de ciutat i avui té un altre?. O és que al 
2001 hi havia un regidor i avui tenim d’altres?. Què vol dir que Esquerra 
Republicana  depèn dels regidors que s’asseuen aquí per tenir una opinió? o 
Esquerra Republicana té una opinió sobre aquesta ciutat?. Això també s’haurà 
de dir, perquè al 2001 Esquerra Republicana va donar suport a això que avui 
estem parlant.  
 
 Aquest tema el vaig voler evitar en la discussió del Pla d’Habitatge, -
on es van dir unes quantes barbaritats- però avui ho haig de dir perquè la 
“coherència” és la segona vegada que en aquest Ple, Esquerra Republicana la 
perd, sobre temes importants i estratègics d’aquesta ciutat.  
 
 Espero de totes formes que en la campanya electoral Esquerra 
Republicana expliqui als joves d’aquesta ciutat que no tenen dret, que no hi 
ha més espai, que no podem fer res més les persones que estem aquí, que 
nosaltres estem aquí per escalfar la cadira i per parlar d’altres coses, però no 
per parlar dels seus problemes. Espero sentir això de què és una utopia. No ho 
direu, i sabeu per què no ho direu?, doncs mira, una dada, l’enquesta que en 
aquests moments esteu fent a Cornellà us dirà que una de les demandes més 
importants és d’habitatge. De la vostra coherència es pot esperar de tot, 
perquè, com donarem solució en els temes de pressió, en els temes dels 
pluvials, necessitats d’equipaments, en temes de pàrkings a una part de la 
ciutat, en aquest sector?, com penseu donar solucions?. No sé, teniu alguna 
cosa?. Francament des del meu punt de vista és impecable –i suposo que per 
això el senyor Joan Tardà hi va donar el seu suport-, era impecable en aquell 
moment i ara també, és una oportunitat històrica per a aquesta ciutat, ja que 
aquesta ciutat serà propietària d’uns terrenys que ara són propietat d’uns 
privats, i serà propietària exactament de 225.000 metres quadrats. Quin Pla 
parla de què el 80% -sigui d’iniciativa privada o pública- es destinarà a 
habitatge protegit?.  
 
 Nosaltres, els que donem suport, enviem un missatge clar a la 
ciutadania, i és que a Cornellà es poden continuar fent coses i hem d’intentar 
retenir gran part de la demanda que en aquests moments tenim, perquè 
aquesta és l’obligació dels que hi som aquí, perquè sinó, per què estem aquí?. I 
també buscar solucions imaginatives en el tema de l’habitatge. Ja ho vaig 
explicar i, a més a més, ho estem demostrant, que tenim capacitat per 
imaginar però també per concretar aquesta imaginació en aquests temes i tots 
sabem que un planejament d’aquestes característiques no triga sis mesos i 
quan es posa en marxa tarda tres o quatre anys, quan es pot posar en marxa i 
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tothom està d’acord en tirar-ho cap endavant, per tant, no podem perdre el 
temps. 
 
 Crec que és el que necessita en aquests moments aquesta ciutat i 
no fer debats sobre quilòmetres quadrats, densitats, etc, perquè són falsos i no 
els entén la gent. Això sí, jo espero que en la campanya s’expliqui als joves la 
densitat de Calcuta, Nova York, Sabadell, Terrassa, i potser ho entendran, 
però crec que no.  
 
 La setmana pròxima tinc una trobada amb 25 joves i els hi 
explicaré això, una posició i la de la resta, i ja veurem què diran. Dintre de 
tres setmanes tinc també una altra trobada amb 30 joves i explicaré el mateix, 
i la tinc perquè m’ho van demanar d’un col·lectiu de gent preocupat per aquest 
tema -de 28 anys és la mitjana- i parlaré i els hi explicaré coses del nostre 
projecte d’Ajuntament, no d’un partit o d’un altre, sinó d’Ajuntament, perquè 
anem més enllà d’allò que diu el Pla d’Habitatge. El Pla d’Habitatge, ja ho vam 
fer conservador per evitar riscos però en aquests moments estem en 
disponibilitat de dir que superarem les previsions del Pla d’Habitatge i això és 
positiu. 
 
 Evidentment hem de fer millor les coses que les va fer el 
franquisme, -en això coincideixo amb tu-. Ho hem de fer molt millor, per això 
es destina només un 10% del sòl d’aquest Pla a habitatge i, a més a més, ho 
farem amb criteris i amb empreses especialitzades que vindran a assessorar-
nos sobre de com s’han d’edificar aquests tipus d’habitatge. Ho farem així, 
amb aquests criteris, i ja ho vaig dir des del primer dia, no hi haurà una 
paraula gratuïta per convèncer i facilitar que Iniciativa doni suport al Pla 
d’Habitatge. La paraula “sostenibilitat”, és un concepte que va més enllà d’una 
actuació gratuïta, és una forma d’entendre les forces democràtiques com s’han 
de fer les coses en el segle XXI, això és així, i no és cap concessió gratuïta ni 
una paraula màgica sense cap contingut ni valor. 
 
 Nosaltres creiem en aquesta utopia, la de fer habitatge, la d’enviar 
missatges concrets a la gent jove de Cornellà, però, a banda, -i aquest matí ho 
comentava amb molta més gent, a discapacitats, a les dones que trenquen les 
seves parelles i s’han de “buscar la vida”, als homes també –per què no- que 
també tenen aquests problemes. Haurem d’anar fent algunes coses més de les 
que fins ara hem fet perquè apareixen noves demandes de persones que poden 
quedar-se marginades en funció de com els hi va la vida. Aquesta és la nostra 
voluntat i això és el que plantegem i cadascú pot fer el debat que vulgui, però 
jo no puc dir-li a un ciutadà “no toca” per no sé quina densitat i no sé què tal. 
 
 De totes formes, crec que hem de valorar positivament que aquest 
inici surt sense cap vot en contra i això és important. Jo li dono molta 
importància i és per a mi rellevant també, per tant, crec que queda molt camí, 
hi haurà una Comissió especial per tractar aquests temes, per parlar-ho i hem 
de parlar amb molta gent perquè tothom estigui còmode, que és del que es 
tracta quan es fa un  planejament d’aquestes característiques, estar còmode. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 8.- Aprovar l’esborrany de Conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Mancomunitat de Municipis de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona (MMAMB), el qual té per objecte regular 
la col·laboració entre ambdues entitats per a l’execució i finançament del 
projecte de millora de la vialitat de l’avinguda del Parc. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’esborrany de Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat i la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona (MMAMB), el qual té per objecte regular la col·laboració entre 
ambdues entitats per a l’execució i finançament del projecte de millora de la 
vialitat de l’avinguda del Parc al terme municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que el projecte redactat per la MMAMB té un pressupost 
d’execució per contracte de 2.340.187,43 euros. 
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 Atesa la voluntat de l’Ajuntament de destinar-hi una part de la seva 
assignació al Catàleg d’Actuacions Metropolitanes (CAME) de la MMAMB del 
període 2004-2007, l’import de la qual és de 511.923,92 euros. 
 
 Atès que la resta del finançament haurà de ser a càrrec del propi 
Ajuntament. 
 
 Atès que l’assignació de l’Ajuntament del Programa d’Operacions 
Vertebradores (POV) de la MMAMB de l’anualitat 2007 corresponent al període 
2004-2007 és de 902.178,75 euros i que l’Ajuntament accepta destinar-los al 
finançament del referit projecte. 
 
 Atès que l’assignació de l’Ajuntament del Programa d’Operacions 
Vertebradores (POV) de la MMAMB de l’anualitat 2003 corresponent al període 
2000-2003 és de 787.649,90 euros, que en l’actualitat es troba afectada al 
finançament del projecte de despeses 2002.2.51000.1 “Residència gent gran” i 
que aquest projecte es desenvoluparà en el marc de les actuacions previstes al 
Projecte d’intervenció integral al barri de Sant Ildefons i que, segons acord del  
Ple de l’Ajuntament de data 27 d’octubre de 2005, es va aprovar que la seva 
execució es realitzés a través de l’empresa municipal EMDUCSA, i, per tant, es 
pot desafectar aquesta assignació i destinar-la al finançament del projecte 
objecte del present acord. 
 
 Atès que la resta del finançament, 138.434,86 euros, els hauria 
d’aportar l’Ajuntament, comprometent-se a tal efecte a dotar el crèdit 
pressupostari corresponent al pressupost de l’exercici 2007. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, i l’informe de 
l’interventor municipal, obrants a l’expedient. 
 
 Atesa la necessitat d’iniciar l’expedient de contractació de les 
referides obres per part de la MMAMB i, per tant, la prèvia signatura d’aquest 
conveni. 
 
 Atès el que disposen els articles 55 i següents de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, de Bases de Règim Local, relativa a les relacions 
interadministratives, així com l’article 303 i següents del mateix reglament, 
referents als convenis de col·laboració entre administracions. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, d’acord amb el que disposen els articles 22 i 47 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, el President de la 
Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’esborrany de Conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Mancomunitat de Municipis de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona (MMAMB), el qual té per objecte regular la 
col·laboració entre ambdues entitats per a l’execució i finançament del projecte 
de millora de la vialitat de l’avinguda del Parc al terme municipal de Cornellà 
de Llobregat, el qual s’acompanya com a annex. 
 
 Segon.- Facultar l’Alcalde d’aquesta Corporació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest conveni. 
 
 Tercer.- Acceptar destinar al finançament de la citada obra la 
totalitat de l’assignació de l’Ajuntament del Programa d’Operacions 
Vertebradores (POV) de la MMAMB de l’anualitat 2007 corresponent al període 
2004-2007,  l’import de la qual és de 902.178,75 euros. 
 
 Quart.- Acceptar destinar al finançament de la citada obra la 
totalitat de l’assignació de l’Ajuntament del Programa d’Operacions 
Vertebradores (POV) de la MMAMB de l’anualitat 2003 corresponent al període 
2000-2003,  l’import de la qual és de 787.649,90 euros. 
 
 Cinquè.- Donar de baixa a la comptabilitat, el dret reconegut de 
787.649,90 euros, corresponent a l’aportació esmentada al punt anterior. 
 
 Sisè.- Autoritzar i comprometre la despesa de tramitació anticipada, 
per un import de 138.434,86 euros, amb aplicació al pressupost de 2007 
subordinada al crèdit que es consigni.  
 
 Setè.- Trametre el present acord i còpia del conveni a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals (Decret 179/1995. de 
13 de juny). 

 
 Vuitè.- Notificar el present acord a la MMAMB, pel seu coneixement 
efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que ja ho vam explicar en 
la Comissió Informativa que seria per millorar la vialitat de l’avinguda del Parc, 
en el tram que aniria des de la plaça Catalunya fins a la carretera 
d’Esplugues, i que consisteix en posar noves les voreres, l’asfalt,  arreglar les 
zones verdes que hi ha i ordenar tot aquest carrer.  
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 El conveni ve al Ple perquè el projecte val dos milions i mig d’euros, 
l’Àrea Metropolitana dintre de les vertebradores i tots els ajuts que té dintre 
dels ajuntaments, disposa d’una quantitat i l’Ajuntament el que fa és afegir 
138.000 euros per completar aquesta quantitat. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 9.- Prendre en consideració l’escrit d’al·legacions presentat per 
l’empresa Societat General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, a 
l’acord d’aprovació inicial del projecte anomenat “Condicionament d’una 
parcel·la de Ribera-Serrallo, per a horts urbans. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Condicionament d’una parcel·la 
de Ribera-Serrallo, per a horts urbans”, redactat pels Serveis Tècnics 
Municipals, amb un pressupost de sis-cents seixanta-un mil set-cents 
vuitanta-nou euros amb vint-i-vuit cèntims (661.789,28) Impost sobre el Valor 
afegit inclòs, aprovat inicialment per acord de Ple de data 27 d’octubre de 
2005, i publicat reglamentàriament per termini de 30 dies, en el Butlletí 
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Oficial de la Província (BOP) núm. 276 de data 18 de novembre de 2005 i al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOGC) núm. 4518 de data 25 de 
novembre de 2005. 
 
 Vist que durant el període d’informació pública l’empresa Societat 
General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, mitjançant escrit presentat 
al Registre General d’Entrada núm. 45715, el dia 27 de desembre de 2005, ha 
presentat suggeriments a l’aprovació inicial de l’esmentat projecte. 
 
 Vist l’informe tècnic, emès en data 11 de gener de 2006, on posa de 
manifest que: 
 

“ Amb referència a l’escrit presentat per la Cia. d’Aigües de Barcelona 
en la que manifesta que hi ha unes instal·lacions d’aigua i 
electricitat dins l’esmentada parcel·la, informo que en el projecte ja 
es va tenir en compte les instal·lacions esmentades, que estan en 
tres laterals de la parcel·la i totes les casetes d’eines i els “aseos” 
que són prefabricats i de fusta, s’ubicaran al centre de la parcel·la i 
no porten fonamentació profunda, ja que es recolzen sobre una 
llosa de formigó superficial. 

 
El rebaix del terreny a que es refereix la memòria i que diu 
textualment: “El procés de l’obra s’iniciarà amb el rebaix 
d’aproximadament 2 m. de runa, terra i brossa que hi ha 
actualment al solar...” es per retirar aquest sobrant de material 
abandonat al solar i deixar el terreny a la cota del carrer que 
s’acaba de construir i que està molt per sobre de la cota de terreny 
natural, sota del qual hi ha les instal·lacions d’Aigües. 

 
Durant l’execució dels horts, es tindrà especial cura en deixar 
registrables les seves instal·lacions, així com donar coneixement a la 
Cia. d’Aigües per coordinar els treballs.” 

 
 Vist l’informe emès en data 16 de gener de 2006, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, i l’article 52.2.n de Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
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ACORDS  
 
 Primer.- Prendre en consideració l’escrit d’al·legacions presentat per 
l’empresa Societat General d’Aigües de Barcelona, Societat Anònima, a l’acord 
d’aprovació inicial del projecte anomenat “Condicionament d’una parcel·la de 
Ribera-Serrallo, per a horts urbans”, en el sentit de què es tindrà especial cura 
en deixar registrables les seves instal·lacions, així com donar coneixement a la 
Cia. d’Aigües per coordinar els treballs. 
 
  Segon.- Aprovar, definitivament, el projecte esmentat. 
 
 Tercer.- Publicar els presents acords al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, així com al Butlletí 
d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, a efectes de 
coneixement general. 
 
 Quart.- Notificar el present acord a la Societat General d’Aigües de 
Barcelona, Societat Anònima, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que és per prendre en 
consideració un escrit d’al·legacions presentat per l’empresa SGAB, per al 
tema del projecte dels horts urbans en Ribera-Serrallo. 
 
 Aquesta és una al·legació que sempre envia la Companyia d’Aigües i 
això que hem intentat que no les enviïn perquè són d’ofici, que diuen que 
tenen canonades en aquell indret, i nosaltres els hi diem que molt bé, que ja 
les tenim en compte, o sigui, que és el mateix de sempre. 
  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 10.- Aprovar provisionalment la modificació del Pla Especial del 
Parc Tecnològic WTC, promogut per l’empresa WTC Almeda Park, 
Sociedat Anònima.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat de modificació del Pla Especial del Parc 
Tecnològic WTC, de  Cornellà de Llobregat, promogut per l’empresa WTC 
Almeda Park, Societat Anonima, i redactat per l’arquitecte Josep Ribera i 
Hermoso. 
 
 Vist l'acord de la Junta de Govern Local de data 9 de novembre de 
2005, en virtut del qual s’aprovava inicialment la modificació del Pla Especial 
mencionat, així com la seva publicació mitjançant edictes en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona de data 23-11-2005, Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya de data 28-11-2005 i en el diari “ El Periódico de 
Catalunya” del dia 18-11-2005. 
 
 Atès que l’indicat acord ha estat exposat al públic durant el termini 
d’un mes, període que va finalitzar el dia 29 de desembre de 2005, sense que 
s’hagin presentat al·legacions. 
 
 Atès el que estableix el Decret Legislatiu  1/2005, de 26 de juliol pel 
qual s’aprova el Text Refós de la  Llei d’urbanisme, en els articles números: 67, 
regulador dels plans especials urbanístics derivats; 78,  referent a la 
competència de la Comissió Territorial d'Urbanisme en la seva aprovació 
definitiva i 83, sobre la tramitació  del plans urbanístics derivats, en els 
articles números: 67, regulador dels plans especials urbanístics derivats i 87.5 
en relació als terminis d’aprovació i procediment a seguir.  
 
    Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
gener de 2006. 
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 Vistos els articles 22.1c)  i 47.2 ll) de la Llei Reguladora de les Bases 
del Règim Local, i els articles 52.2.c) i 114.3.k) del  Decret Legislatiu 2/2003,  
de 28 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim 
local de Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la modificació del Pla Especial del 
Parc Tecnològic WTC, de  Cornellà de Llobregat, promogut per l’empresa WTC 
Almeda Park, Societat Anonima, i redactat per l’arquitecte Josep Ribera i 
Hermoso. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, i transmetre-li, al mateix temps, el mencionat Pla 
Especial a efectes de la seva aprovació definitiva, i a l’empresa promotora del 
Pla Especial.” 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen, manifestant que aquest punt ja ha 
passat per aquest Ple -i suposo que aquesta és l’última vegada- i és per 
aprovar provisionalment la modificació del Pla Especial del WTC, per al tema 
de la torre que ha de ser un aparthotel, una torre d’aproximadament noranta i  
escaig metres d’alçada.  
 
 El Pla Especial del WTC preveia que no podia haver-hi cap element 
que volés per fora de l’edificació, i al ser una torre tan alta, una de les 
consideracions que fan els bombers és que volen uns anells que vagin voltant 
la torre per qüestions de seguretat i d’accés dels bombers. 
 
 El que regula aquest Pla és que aquells elements que volen, -que 
són temes de seguretat- com la gent no podran utilitzar-los, no computen com 
a edificabilitat i ho poden fer. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 11.- Aprovar inicialment la modificació dels articles 29, 102 i 
108 de l’Ordenança General de Convivència Ciutadana, així com els Títols 
II i III de l’Ordenança Municipal de la Neteja pel que fa a les referències 
dels articles 33.3 i 52.1. 
 
 DICTAMEN 
 
 “És un deure de convivència i de civisme respectar els espais i béns 
públics, així com és un dret de tot ciutadà gaudir dels serveis específics. Amb 
aquesta premissa i amb la finalitat de preservar l’espai públic com a lloc de 
convivència, Ajuntament, en ús de la seva potestat normativa, va aprovar l’any 
1987 l’Ordenança General de Convivència ciutadana, modificada puntualment 
els anys 1996 i 2000, i  també en acord plenari de 27 de gener de 1993 va 
aprovar l’Ordenança Municipal de Neteja. 
 
 Atès que al llarg dels anys certs comportaments no cívics, com 
l'embrutiment dels espais i béns públics amb pintades, o certes conductes 
dels propietaris o conductors d’animals han anat augmentant, malgrat 
l’exercici per l’autoritat municipal de la potestat sancionadora. 
 
 Atès que per tal d’esmenar aquestes actituds no cíviques i 
irresponsables que deterioren la qualitat de vida de la ciutadania resulta 
necessari plantejar una revisió dels preceptes que regulen el règim de 
sancions, amb l’objectiu d’adaptar-les a les noves determinacions legislatives 
derivades de les modificacions realitzades a la 7/1985, de 2 d’abril, 
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Reguladora de les Bases de Règim Local, per la Llei 57/2003, de mesures per 
a la modernització del govern local. 
 
 Atès el que disposa l’art. 178.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel que s’aprova el text refós de la Llei municipal i de Règim Local de 
Catalunya, en concordança amb l’art. 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de Règim Local, en la seva nova redacció donada per 
la Llei 57/2003 abans esmentada, relatiu al procediment a seguir en 
l’aprovació de les Ordenances. 
 
 Vist l’informe emès al respecte per la Cap Administrativa de Via 
Pública. 
 
  Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa al Ple l’adopció 
dels següents, 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació dels articles següents de 
la vigent Ordenança General de Convivència Ciutadana, en els termes que a 
continuació s'expressen:  
 

• Article 29 
Se suprimeix la referència a l'article 20 que es fa a la seva lletra a), 
que resta redactada als termes següents: 

 
a) Amb multa del 5 per 100 al 20 per 100 del màxim legalment  

establert, les infraccions als articles 17, 18, 22, 23, 24, 25 i 28. 
 

• Article 102 
S'afegeix un nou paràgraf 4t amb la redacció literal següent: 

 
4. Les infraccions comeses per l’incompliment total o parcial del 

que disposen els apartats anteriors, seran considerades faltes 
lleus, i podran ésser sancionades amb multes l’import de les 
quals podrà ser de 300 euros. Tindran la consideració de greu 
quan els fets es produeixin en els parcs infantils o jardins 
públics freqüentats per part dels infants, així com la reiteració 
d’una infracció lleu, i seran sancionades amb multa de 751 
euros a 1500 euros. La comissió reiterada d’una infracció greu 
es considerarà com a molt greu, i serà sancionada amb multa 
de 1501 euros  fins a  3000 euros. 

 
• Article 108 

Se suprimeix del quadre d'infraccions l’últim supòsit de l’apartat A), 
que disposa: 
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 No recollir convenientment els excrements en la via pública 
(article 102). 

 
 Segon.- Aprovar inicialment  la modificació de l’article 52 i els Títols 
II i III de l’Annex de Sancions de la vigent Ordenança Municipal de la Neteja, 
en els termes que a continuació s'expressen:  
 

• Article 52 
S’afegeix un nou paràgraf 3r amb la següent redacció literal: 

 
3. La realització, sense autorització, de les conductes descrites als 

apartats precedents tindrà la consideració d’infracció lleu, i serà 
sancionada amb una multa de 200 euros, llevat que el fet 
constitueixi una infracció més greu. 
Tindran la consideració d’infraccions greus, sancionables amb 
multa de 701 a 1500 euros, les pintades que es realitzin en 
monuments o edificis catalogats així com la reiteració d’una 
infracció lleu. 
La comissió reiterada d’una infracció greu es considerarà  com a 
molt greu i serà sancionada amb multa de 1501 a 3000 euros. 

 
• Títol II 

Es modifica la descripció de la infracció i l’import de la sanció 
prevista respecte de l’article 33.3 de l'Ordenança, que resta 
redactada en els termes següents: 
 
Incompliment de l’obligació de 
recollir els excrements a les zones 
habilitades per fer les deposicions              33.3                   150 
euros  

 
•  Títol III 

Es modifica la redacció relativa a la infracció prevista respecte de 
l'article 52.1 de l'Ordenança, que resta substituïda per la redacció 
següent: 

 
Fer pintades sense autorització  
(falta lleu) 52    200 euros 
Reiteració d’una falta lleu  
(falta greu) 52         751 a 1500 euros 
Fer pintades en monuments o  
Edificis catalogats (falta greu) 52         751 a 1500 euros 
Reiteració de falta greu  
(falta molt greu) 52       1501 a 3000 euros 

 
 Tercer.- Sotmetre l’aprovació de les esmentades modificacions de 
les Ordenances Municipals a informació pública i audiència als interessats per 
un termini de trenta dies, a efectes de reclamacions i suggeriments, 
mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la 
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Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un diari dels de major difusió 
de la Província i al Tauler d’anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el 
qual sense haver-se presentat cap reclamació ni suggeriment, s'entendran 
aprovades definitivament sense necessitat de nou acord. 
 
 Quart.- Aprovades definitivament les modificacions relacionades 
als punts primer i segon, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí 
Oficial de la Província, entrant en vigència un cop transcorreguts quinze dies a 
partir de la seva total publicació. 
 
 Així mateix, tant en el tauler d’anuncis de la Corporació, com en el 
Diari Oficial de la Generalitat i en el Butlletí d’informació Municipal s’inserirà 
el corresponent edicte anunciant la referència del Butlletí Oficial de la 
Província en què s’hagi publicat íntegrament el text de les modificacions a les 
Ordenances municipals de Neteja i Convivència Ciutadana. 
 
 Cinquè.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins el termini del quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, Societat del 
Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, es fa una explicació del dictamen, manifestant que ja ho vaig explicar 
a la Comissió Informativa, que això és com una voluntat municipal de fer front 
a aquestes conductes incíviques que d’una forma reiterada estan provocant al 
conjunt, a la immensa majoria dels ciutadans mals de cap, problemes, 
dificultats, etc., per això abordem el tema de les sancions. 
 
 Voldria fer un parèntesi molt curt per dir que l’any passat, quan 
vam presentar el programa d’activitats a l’àmbit educatiu de la ciutat, 
parlàvem de què els programes a les escoles aquest any anaven reforçats amb 
aspectes de convivència, de civisme, i efectivament això està funcionant i 
suposo que teniu informació d’això. Aquest matí hem fet una reunió de 
directors i ens han valorat com a molt positives aquestes campanyes que a 
l’àmbit escolar estan tenint una incidència molt positiva. 
 
 El que volem aquí és anar al conjunt de la població, modificant les 
sancions que fins ara aquest ajuntament ha fet en tres àmbits. De fet, són tres 
modificacions que corresponen només a dues actituds incíviques, una la de la 
gent que té animals de companyia, bàsicament gossos, i són “marranos”, -amb 
una paraula clara  i que ens entenem tots-, i la segona, aquelles persones que 
sovint o no sovint, embruten les parets de la gent i, a vegades, també ho fan 
sobre elements del patrimoni de la ciutat, -que això encara és més greu-. 
 
 Ja vaig comentar la quantitat de les sancions, i pel que fa als 
gossos, parlem d’aquelles persones que no recullin els excrements dels gossos, 
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a les zones habilitades són 150 euros, qui ho faci pel carrer són 200 euros i de 
forma reiterada posem les sancions entre 750 i 1500 euros.  
 
 Això mateix passa  amb les persones que facin pintades a la via 
pública o a les façanes: 200 euros, i a partir de la reiteració o fer-ho en zones 
considerades  com a elements del patrimoni, 750 i 1500 euros. La reiteració 
d’aquestes infraccions es consideraran falta greu i passarem dels 1500 als 
3000 euros. Són quantitats que creiem que són considerables, són molts 
diners i el que esperem és educació, hàbits cívics, que és el que ens pertoca -
ho estem treballant amb els programes que vam posar en marxa ja fa molts 
anys. O sigui, no és una cosa d’ara, el que passa és que ara venen dins d’un 
paquet nou- i modificar les ordenances per arribar a uns límits de sancions i 
que aquests quatre, -perquè són quatre, com tots sabem- puguin pagar 
aquestes faltes, i esperem que no ho repeteixin.       
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que esperen que amb 
l’augment d’aquestes sancions es posi remei a la sensació que tinc de què a  
Cornellà el civisme no és la principal virtut dels ciutadans, encara que només  
siguin uns quants, però no sé si augmentant les sancions evitarà el problema, 
perquè quan les sancions eren més baixes no sé si se n’avien posat moltes i 
repetitives a la mateixa persona. 
 
 La qüestió és que quan un surt de l’estació del metro de Cornellà-
Centre, veu les pintades que hi ha en una estació que fa quatre dies o un any 
escàs que s’ha inaugurat i dóna la sensació que entres a una ciutat que el 
civisme no és la principal virtut, a part dels cotxes mal aparcats en segons 
quines zones. 
 
 La Guàrdia Urbana ha dit que posarà fil a l’agulla, perquè crec que 
només amb sancions no s’evitarà això, aleshores ha de ser un seguiment de la 
Guàrdia Urbana i que estiguin a sobre del problema. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que en dues coses  
estem totalment d’acord, i és que crec que és un pas positiu i no s’ha caigut en 
l’error que ha fet l’Ajuntament  de Barcelona, que em sembla que ha sigut una 
mica desorbitat. 
 
 El que sí demanaria també és que -per exemple- els espais que hi 
ha per propaganda, resulta que la majoria de les vegades l’omplen discoteques 
quan, en canvi, les discoteques -per dir-ho d’alguna manera- es poden posar 
en els pirulís. Aleshores, què passarà?, que qualsevol ciutadà o inclús un 
partit polític que anuncia un acte, i al cap de 24 hores passa una empresa 
d’una discoteca, i és que no duran ni 24 hores. Crec que aprofitaria ja que en 
aquest moment es fa això, que es prengui en consideració també un avís a les 
empreses i dir-los que, en el cas que ocupin aquest espai se’ls ha de multar. 
Crec que és un bé per tothom perquè qualsevol entitat que anunciï un acte és 
que no té forma de fer-ho arribar a coneixement dels ciutadans. 
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 Després, estant d’acord amb que no hi ha ningú que tingui dret a 
fer graffitis sobre parets, sí que és veritat que moltes ciutats el que han fet és 
adaptar algun espai perquè aquella gent que no és “gamberra” sinó que és 
gent aficionada al graffiti, tinguin un espai per poder fer pintades, i crec que 
molta gent que critica una actuació d’aquestes ho fa perquè no hi ha un espai 
on es pugui fer, i trobo que no estaria malament. Sé que igual és dificultós, 
però, com a mínim, que es fes un esforç per buscar un espai on la gent que els 
hi agrada fer graffiti el puguin fer sense haver de pintar les parets. No dic que 
sigui la mateixa gent,  ja que crec que realment hi ha una gent que pinta per 
pintar i el que vol és emprenyar, però sí que estaria bé tenir una alternativa 
que fos el fet de tenir un espai per graffitis. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
difereix molt de tot el que s’està dient aquí.  
 
 Després de molt insistir, al final, sembla ser, s’han adonat d’allò 
que veníem dient el Grup del PP en vàries mocions que hem presentat i que 
han rebutjat: incivisme i sensació d’inseguretat. Això està latent en els nostres 
carrers i no era exageració d’aquesta portaveu. Me n’alegro de viure en la 
mateixa ciutat que vostès deien que no era la seva, que vivia en una altra 
ciutat que semblava diferent. Me n’alegro que al final, sembla ser, que estem 
en la mateixa ciutat. Ens congratula que al final l’Equip de Govern i els seus 
tècnics de via pública se n’adonin que hi ha problemes i posin fil a l’agulla. 
Ens congratula, però no deixem de sentir una mica de mal sabor, que faci falta 
una recollida de signatures perquè prenguin consciència del tema, doncs 
benvingudes les signatures.  
 
 Lamentablement, al mateix temps haig de dir-li -i ho sento-, senyor 
Badenes, que continuen fent malament les coses. S’admet en la Comissió 
Informativa que hi ha sensació d’inseguretat, prenen consciència d’això, 
benvingut sigui!. El Cap de la Guàrdia Urbana  ens presenta de paraula un 
ampli Pla de Xoc per a aquest tema al que donem també –per cert- la 
benvinguda, però a l’hora de prendre mesures i dotar-se d’instruments legals 
per a, d’alguna manera, evitar aquests problemes, “se van por las ramas” i ens 
parlen d’incivisme i ens presenten una modificació “light” de dues ordenances 
de mala manera, a corre-cuita, sense temps per fer aportacions o canvis, i 
centrant el problema de convivència en dos col·lectius en els quals 
descarreguen un afany sancionador impressionant: els propietaris dels gossos 
i els “grafiteros”. 
 
 Bé, estem d’acord, ja que nosaltres ho hem proposat vàries vegades. 
Proposen grans augments en les sancions per als infractors, coses que -com 
he dit- estem d’acord però han de reconèixer que trencar un banc, una 
paperera, cremar un contenidor de les escombraries, ocasionen bastant més 
despesa a la ciutat, al municipi i que genera més malestar i mala convivència 
en la ciutadania que una pintada, i no soc amiga dels que pinten en les 
parets.  
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 La meva pregunta és molt simple: ¿tindran tanta ma dura com amb 
els propietaris dels gossos o seguiran mirant cap un altre costat amb els 
gamberros i gamberras que munten carreres de motos, cotxes o fan festes en 
el carrer a altes hores de la matinada?. Com els sancionaran, o se sancionaran 
o mirarem per un altre costat?. Direm a la Guàrdia Urbana que no hi passin 
per aquell lloc?. ¿Què faran amb les festes alternatives a les que vostès 
mateixos donen permís i que després serveixen per a martiritzar als 
propietaris del pisos de l’entorn d’aquestes festes que queden fetes un fàstic?. 
¿Qui pagarà aqueixes despeses?. Seguirem pagant-ho amb l’erari públic la 
neteja d’aqueixes festes?. 
 
 Si això no se soluciona d’alguna manera, estan fent vostès un greu 
greuge comparatiu i una injustícia amb tots aquests altres col·lectius, amb els 
dels gossos i els “grafiteros” –que continuo dient que no són persones de la 
meva simpatia-. 
 
 Per últim, dir al senyor Badenes, que per a multar als que embruten 
les parets, vostè ja té una Ordenança des de fa anys, que contempla com a 
falta greu -i unes multes també bastant elevades-, les pintades fora dels llocs, 
–que haig de dir al representant d’ERC, que sí que hi ha llocs destinats per a 
això fruit d’una aportació i en una Ordenança que no s’anomena aquí i que no 
s’ha fet cap esment a ella que és l’Ordenança de Paisatge Urbà-. Aquesta 
Ordenança es va aprovar però no es compleix –ho vaig dir l’altra dia-, fem 
ordenances, les debatem, fem aportacions, treballem tots els grups en elles i 
ara ningú, sembla ser, s’atreveix a dur-les a terme i fer complir les sancions. 
Em dóna la sensació que aquestes modificacions es fan per fer una mica el 
“paripé”, però després no es duen a terme, perquè evidentment el complir-les 
resta vots, i jo soc una mica escèptica a l’hora de què després s’acompleixin. 
 
 Potser he estat una mica dura, però els vaig a fer una proposta. Els 
demano que ho retirin per al pròxim Ple, perquè els grups puguem fer més 
aportacions, que es contempli també l’Ordenança de Paisatge Urbà –que la 
tenim- que estan delimitades aquestes faltes i que per al pròxim Ple, ho fem en 
consens i amb l’aportació de tots els grups. Si no se’ns concedeix això, 
nosaltres presentarem al·legacions en el termini legal establert, encara que sé 
que les rebutjaran, però de totes maneres els felicito, malgrat la “bronca”, per 
haver pres “cartas en el asunto”. 
 
 Novament intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Educació, Societat 
del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, senyor Vicenç Badenes i 
Teixidó, per manifestar que la senyora Espinosa diu: “he estat una mica dura”, 
i haig de dir-li que “dura” no, és que vostè el que està és molt equivocada, i 
amb ganes i de forma premeditada. 
 
 Haig de dir-li que als propietaris dels gossos, nosaltres no els hi 
farem res, absolutament res. A les persones que no es comporten com s’han 
de comportar amb l’ús dels excrements dels seus gossos, sí que anirem a per 
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elles, no als propietaris dels gossos. A Cornellà hi ha molta gent que té gossos 
i la immensa majoria ho fa bé, però és una petita minoria que ho fa malament.  
 
 Vostè diu, senyora Espinosa, que “hi ha una sensació 
d’inseguretat”, i això no és cert. Nosaltres diem –i jo li vaig dir- que la 
seguretat està sustentada en un concepte que efectivament és una percepció, 
pot ser que una vegada  passa una cosa, s’explica moltes vegades i sembla que 
això succeeix cada dia -un símil semblant a això li vaig explicar-. Això no 
significa que nosaltres creiem que efectivament això està passant a Cornellà. 
Doncs no, la immensa majoria dels ciutadans creu que Cornellà és una ciutat 
segura, digui el que digui, i vostè intenta –com ho està fent- que això no sigui 
així. Ho sento, no té raó, però vostè menteix i ho fa des de fa molt de temps.  
 
 Una altra cosa és això dels permisos a les festes alternatives, que 
vostè sap -i ho sap molt bé que aquest és un tema molt delicat- que nosaltres 
no donem cap permís, que si per nosaltres fos aquestes festes no es farien-. 
S’ho ha gravat, senyora Espinosa?, ho dic per no repetir-ho una vegada més, 
ja què ho hem parlat més d’una vegada. 
 
 En aquest tema hi ha dues coses que són importants, una 
l’educació, perquè sense educació la sanció no val. D’això estic convençut, és 
el meu criteri personal i el meu grup està en aqueixa línia. Sense educació, 
només amb la sanció, això no canviarà els hàbits. El que estem dient des de fa 
anys;  els Plans, ara els reforcem, ara sanció, i ara -com li vaig dir- un Pla en 
la Guàrdia Urbana en aquesta direcció. Intentem tancar un cercle. Si som 
eficaços i aconseguim fer-ho bé, triomfarem, aqueixa és la nostra convicció. 
 
 Després, contestant al Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Artís, dir-li que això de les pintades és un problema. Alguns dies vinc 
caminant i passo per allà on diu i efectivament les pintades del metro fan mal 
als ulls. Ara bé, haig de dir que la Brigada Municipal –i crec que li consta- 
quan hi ha pintades, ipso facto hi va, però és una guerra molt difícil de 
guanyar. Les esborren i al cap d’unes hores o d’un dia tornen a ser-hi, a 
vegades hi ha suports físics que la dificultat per treure aquelles pintades és 
enorme, però ho intentem. Per què arribem aquí?, perquè és la combinació de 
les dues coses,  creiem que poden acabar fent que ni vostè ni jo veiem aquelles 
pintades, però és un tema difícil. 
 
 Seguidament pren novament la paraula la senyora Mª Isabel 
Espinosa Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per dir que 
amb el senyor Badenes, ens coneixem des de fa molt de temps i, per tant, a 
cap dels dos ens és nou. Jo no menteixo i vostè és molt poc tolerant. Vostè no 
admet les opinions dels altres i de seguida acusa de mentir. Si vostè m’acusa 
de mentir, acusa a quatre-centes persones del barri Dolors Almeda. Ho vaig 
recollir i li vaig demostrar que quatre-centes persones del barri Almeda no 
estan conformes amb la seguretat d’aquesta ciutat. Això no m’ho vaig 
inventar, no és cap mentida. I si vostè creu que les persones que han signat 
són mentideres, doncs ho farem saber també, passaré uns fulls i diré que 
vostè diu que menteixen, que és mentida allò que ells diuen. Ho diré per a les 
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campanyes municipals –com deia el senyor Alcalde-, diré que vostè els acusa 
de dir mentides, ho faré. 
 
 Si vostè no estigués segur que això és veritat, vostè no augmenta la 
plantilla de la Guàrdia Urbana, ni les vigilàncies, ni tot el que ens va explicar 
l’altra dia, i no m’ha de dir que és mentida perquè és una cosa lògica. Si ha 
d’haver-hi presència de la Guàrdia Urbana en determinats llocs –com se’ns ha 
explicat- és perquè hi ha motius, si no vostè no els posaria. Potser té el 
concepte de què soc mentidera, però de “tonta no tengo ni un pelo”, ni els 
ciutadans són tontos i saben on són. Que vostè vulgui “vendre la moto”?, 
doncs bé, però la gent no compra “motos usades”, ni velles, ni estem ara en els 
temps on el que vostè digui és el que val.  
 
 Vaig intentar explicar-li de la millor manera el que hauria de ser ja 
iniciativa seva, com ha estat l’altra Ordenança de Paisatge Urbà, que vam 
estar treballant tres o quatre mesos els grups amb ella, però vostè no és 
tolerant, vostè presenta una cosa i vol que tothom estigui conforme i si no, 
salta i acusa i diu mentidera a la gent. Això forma part també del seu estil. 
 
 Tot seguit pren novament la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Educació, Societat del Coneixement, Relacions Ciutadanes i Via Pública, 
senyor Vicenç Badenes i Teixidó, per manifestar que no “vendrà la moto”, això 
per si està interessada en comprar-me-la, doncs bé, no la  vendré.  
 
 Això dels quatre-cents veïns, no sé quantes firmes que vostè em va 
lliurar, d’això fa algun temps, però jo no parlo dels veïns, perquè quan vulgui 
parlar amb ells, doncs ja aniré a parlar amb ells, encara que amb alguns del 
que van firmar ja he parlat i tenen una opinió una mica diferent a la que vostè 
expressa. 
 
 Jo dic que vostè menteix quan diu, per exemple, que nosaltres 
paguem i consentim les festes alternatives, això és mentida. Quan vostè diu 
que aquí nosaltres acceptem que hi ha una percepció d’inseguretat a Cornellà, 
doncs no. Insisteixo, senyora Espinosa, jo vaig dir que la seguretat es 
fonamenta molt en la percepció de les persones i que nosaltres intentem fer 
front a que la gent tingui una percepció més favorable, que vegi que Cornellà 
és una ciutat més segura és quelcom legítim en els poders públics, i més en 
un ajuntament, en els governs locals, tot el que fem en aquesta direcció serà 
poc. Això no és dir mentides en el que jo estic dient, però el que vostè diu sí 
que no s’ajusta a la veritat. I ja no m’estenc més perquè crec que ja ho hem 
parlat suficientment. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que creu que està suficientment debatut allò que s’ha 
de debatre perquè, és clar, el que portem a debatre és molt senzill.  
 
 Crec que hem confós les coses, ja que el que portem és simplement 
una modificació puntual d’una ordenança que parla sobre el tema 
d’excrements dels gossos i de graffitis, sobre això parla, tot l’altre “no toca”, 
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civisme, inseguretat ni barrejar coses que crec que ja ha deixat clar el senyor 
Badenes. 
 
 Nosaltres no donem permisos a les festes alternatives, per tant, no 
digui això perquè això sí que és fals, tot l’altre és la seva opinió que jo 
respecto, però en concret aquesta afirmació és falsa, així de senzill. 
 
 La intenció d’aquesta modificació és molt senzilla. Soc una persona 
que no m’agraden molt fer normatives i ordenances perquè després resulta 
que el propi ajuntament no té els recursos suficients per poder actuar i, per 
tant, crec que el que hem fet és entendre o interpretar el que hi ha en aquests 
moments al carrer. Crec que ja ha passat el temps de la pedagogia en el sentit 
d’explicar-li a algú que el seu gos no ha d’embrutar el carrer. Penso que ja ha 
passat el temps d’això, i hem de procurar anar cap a altres tipus d’actuació. 
Actuació que va  acompanyada de què en aquests moments tots els pipi-can  
de la ciutat s’han reformat, s’han sanejat. Farem una campanya per a deixar 
temps i deixar-ho clar a tothom i per explicar-ho –perquè això no serà 
immediat entre publicacions i demés passarà un temps- i, perquè, a més, en 
la Junta de Govern, aprovarem també el fet de què l’Ajuntament es presentarà 
com a denunciant contra aquells col·lectius o individus que de forma multi 
reincident afectin amb les seves actituds a la convivència d’aquesta ciutat. 
 
 Això no és que ho haguem decidit avui, ja que si algú es mira el 
pressupost, sabrà que en el pressupost que vàrem aprovar el mes de 
novembre ja parlàvem de diferents actuacions en el tema de civisme i 
s’indiquen que, a més, no es quedarà només en aquestes que estem plantejant 
sinó en d’altres que s’aniran desenvolupant en els pròxims meses. 
 
 En tot cas, vull fer una consideració a la Portaveu del Grup 
Municipal del PP, i és que unes al·legacions tindrien a veure sobre les quanties 
de les multes o sobre si ens hem equivocat en algun article perquè, presentar 
una al·legació per presentar-la -que paralitzarà i retardarà la posada en marxa 
del que aquí estem aprovant-, crec que seria una actitud negligent per part del 
Grup Municipal del PP. Ho dic també perquè es tingui en compte això, ja que 
significaria retardar, i si tots estem d’acord en la necessitat -que és el que hem 
estat parlant en el Ple- de modificar puntualment dos apartats d’una 
ordenança general que tenim de Convivència Ciutadana, és el que estem 
parlant, per tant, això no requereix moltes reflexions. O sigui, s’està d’acord o 
no s’està d’acord, no és que estiguem parlant d’altres coses, no és un tema 
que requereixi demanar mil dictàmens o fer mil reflexions. La cosa és si estem 
d’acord en sancionar amb 300 euros o estem d’acord en sancionar amb 200 
euros. Aquesta és la decisió que està prenent aquest Ple aquesta nit. 
 
 Tot seguit intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que s’abstindran i 
presentaran al·legacions. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
   

 
II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal d’ICV-EA-EPM, referida a 
l’adopció de mesures per avançar en la construcció de la laïcitat com a 
model convivencial. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El nostre  procés de transició de la dictadura a la democràcia, en 
virtut dels seus condicionaments i característiques, no va impulsar un marc 
veritable de civilitat, entès aquest com la construcció d’una societat igualitària 
sense dominació d’uns individus sobre els altres. 
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 El franquisme i la desmemòria han impedit que la nostra societat 
pugui situar-se en els paràmetres mínims d’un acord convivencial apte per a 
totes les persones i grups, siguin quines siguin les seves creences particulars, 
dins els principis de desenvolupar una reflexió crítica i comparada, per tant 
compatibles amb les exigències d’una ciutadania informada i responsable. 
 
 És en aquest sentit que entenem i creiem necessari, per poder 
avançar en generals del respecte mutu i l’absència de privilegis. 
 
 La Laïcitat no ha de confondre’s amb la mera aconfessionalitat o 
neutralitat de les institucions publiques, la laïcitat constitueix una ètica civil, 
universalista i independent de qualsevol confessió o ideologia i resta oberta, 
pedagògicament, a totes les aportacions culturals, religioses, filosòfiques i 
científiques que siguin capaces l’aprofundiment d’una societat justa i 
igualitària, en la separació de l’esfera pública i l’esfera privada i: 
 
 Atès el document estratègic sobre la construcció de la laïcitat a 
Catalunya presentat per la Lliga per la Laïcitat. 
 
 Atès que existeix un conveni signat per la Generalitat de Catalunya 
i la Lliga per la Laïcitat. 
 
 Atès que aquesta garantia només es pot concebre en la mesura que 
els diferents valors culturals i religiosos hagin acceptat disminuir 
raonablement la seva intensitat per no xocar violentament amb els valors de 
les altres opcions religioses i filosòfiques. 
 
 Atès que en l’àmbit municipal s’estableix l’espai de relació de 
proximitat amb la ciutadania i per tant és un espai idoni de foment de valors i 
civisme. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’ICV-EA-EPM de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat proposa al Ple de la Corporació impulsar les següents 
mesures 
 

ACORDS 
 
 Primer.- En les inauguracions oficials, evitar el protagonisme d’una 
confessió religiosa. La tradició o el costum no poden ser fonts de dret i 
prevaler per damunt de la democràcia ciutadana. 
 
 Segon.- El compromís de no generar discriminació en la inversió de 
caràcter arqueològic, artístic i monumental que realitzi l’administració local 
per conservar un patrimoni que no és públic. 
 
 Tercer.- Establir un criteri rector per als centres de culte, garantint 
la igualtat de la mateixa i a la ciutadania exercir-la. 
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 Quart.- Adequar i possibilitar les celebracions laïques en un entorn 
digne per als actes civils. 
 
 Cinquè.- Els símbols de fita i els espais públics no tindran 
connotació religiosa. Així mateix, els símbols religiosos, de qualsevol mena, 
han de desaparèixer dels organismes oficials, exceptuant aquells que formen 
part del patrimoni col·lectiu o que representen un especial valor artístic. 
 
 Sisè.- Els tanatoris públics o de concessió municipal han d’habilitar 
les seves sales per tal de garantir  i respectar de manera natural les opcions 
confessionals o filosòfiques de la nostra ciutadania, igualment en els aspectes  
referents als fèretres. 
 
 Setè.- En el nomenclàtor públic, entenem que la història no pot ser 
rescrita, però d’ara endavant, intentar compensar aquest biaix adquirit 
incorporant en el mateix representants il·lustres d’altres tradicions. 
 
 Vuitè.- Trametre aquest acord a la Lliga per la Laïcitat, l’ACM, la 
FMC i a les entitat religioses i filosòfiques del municipi.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ICV-EA-EPM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
hem presentat aquesta Moció i després s’ha presentat una Moció alternativa, 
però, en tot cas, el que volem és argumentar el per què creiem que és oportú 
presentar aquesta Moció. 
 
 Creiem que això podria cobrir un cert dèficit que tenim des què 
tenim l’etapa democràtica, que ja s’hauria d’haver abordat, però que s’està fent 
poc a poc i, a més a més, en funció de l’evolució de la nostra societat on cada 
vegada està més present la diversitat en tots els aspectes. 
 
 Pensem que des de qualsevol estament públic ens hem d’adaptar 
també a aquesta realitat i, per això, és necessari que diguem alguna cosa 
sobre la pluralitat religiosa i, a més a més, ho fem  des de l’estament més 
important que té la nostra localitat com és l’Ajuntament. Per aquest motiu  
pensem que s’haurien de prendre uns acords que estiguessin en consonància 
precisament amb l’evolució d’aquesta societat.  
 
 Al mateix temps, això ho fem basant-nos amb el que al seu moment 
va publicar la Formació de la Lliga per la Laïcitat que va fer un manifest –per 
cert, aquesta Lliga dins de les diverses entitats que la composen estan els 
Sindicats majoritaris de Catalunya- i, a més a més, també ens basem en un 
conveni que es va signar entre la Lliga per a la Laïcitat i el Departament de 
Presidència de la Generalitat de Catalunya, en concret, el Conseller en Cap,  
senyor Josep Bargalló. 
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 Els acords que nosaltres presentem en aquesta Moció sabem que 
són en la seva majoria propostes que no venen a fer canvis substancials en la 
pràctica d’aquest Ajuntament, ja que des del primer moment dels ajuntaments 
democràtics, aquest ajuntament ha intentat fer les actuacions més laïques 
possibles per poder diferenciar allò que és la llibertat de religió, però nosaltres 
pensem que seria millor que aquest acord estigués aprovat o plantejat en el 
Ple. Per això hem plantejat aquesta Moció que no vull explicar-la punt per 
punt, perquè tots els grups la tenen, tots els Grups han tingut temps per 
poder fer la seva i, en tot cas, és argumentar el per què ho hem fet. Creiem 
que és necessari que poc a poc la nostra societat es doti dels mitjans 
convenients per diferenciar, per respectar i per conviure amb qualsevol altra 
criteri dins l’ètica –en aquest cas- religiosa.  
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que han presentat 
una Moció alternativa amb unes esmenes que hem donat a l’entrada. 
 
 En principi, nosaltres estem d’acord en el tema de la laïcitat. Hi ha 
una part en l’exposició de motius amb la qual no estem d’acord perquè creiem 
que no reflecteix la realitat en què vivim, quan diu que no es compleixen els 
“paràmetres mínims d’un acord convivencial”. Nosaltres pensem que aquest 
país sí que té uns paràmetres mínims d’acord convivencial i, per tant, no és 
veritat i no hauria de posar això. Que això té a veure amb el franquisme i la 
desmemòria?, em sembla que tampoc és així i, per tant, proposem que tot 
aquest apartat surti de l’exposició de motius. 
 
 Després, pel que fa als acords, nosaltres pensem que són 
reiteratius, per exemple, el primer diu “En les inauguracions oficials, evitar el 
protagonisme d’una confessió religiosa”, i jo mai, des que hi ha ajuntaments 
democràtics, he vist al capellà amb l’hisop en una inauguració, per tant, diu 
coses que ja estem fent. O quan parla que es busqui un espai decent i digne 
per fer les cerimònies laïques, i jo crec que Can Mercader és un lloc digne i, 
per tant, tampoc és necessari. 
 
 Com nosaltres sí que creiem que el tema de la laïcitat s’ha de 
potenciar -perquè cadascú dins la seva llibertat faci el que vulgui-, des de 
l’Ajuntament, des dels poders públics, nosaltres el que plantegem és canviar 
tots aquests punts que em sembla són reiteratius per quant l’Ajuntament de 
Cornellà fa anys que ja ho està fent, i no té sentit dir que s’ha de fer una cosa 
quan ja s’està fent. Ho canviaríem per un sol punt que diria “Continuar 
profunditzant en la política sobre laïcitat que ve desenvolupant aquest 
Ajuntament”, i el vuitè punt sí que el deixaríem i passaria a ser el punt segon, 
que és “Trametre aquest acord a la Lliga per la Laïcitat, l’ACM, la FMC i a les 
entitat religioses i filosòfiques del municipi.” 
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 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, el que he dit al 
principi és que volia argumentar el per què havíem presentat aquesta Moció, 
però amb la proposta de Moció alternativa que ens proposen estem d’acord i la 
donaríem per bona.  
  
   Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que aquest nou Estatut -
que sembla que anem per bon camí per aprovar-ho-, en el seu preàmbul diu 
“Aquest és un Estatut de persones lliures per a persones lliures. La llibertat 
política que s’assoleixi com a país mai no ha d’anar en contra de les llibertats 
individuals dels ciutadans de Catalunya, perquè només és lliure de debò un 
país on cadascú pot viure i expressar prou identitats diverses, sense cap 
relació de jerarquia o dependència entre elles”. 
  
 L’article 42, que és de cohesió i benestar social, al seu punt setè 
diu: “Els poders públics han de vetllar per la convivència social, cultural i 
religiosa entre totes les persones a Catalunya i pel respecte a la diversitat de 
creences, conviccions ètiques i filosòfiques de les persones i han de fomentar 
les relacions interculturals per mitjà de l’impuls i la creació d’àmbits de 
coneixement recíproc, diàleg i mediació”. 
 
 Tenint en compte l’esperit de l’Estatut i d’aquests articles,  crec que 
aquesta moció -encara que la que ha presentat el partit Socialista és més suau 
que l’altra-, només en el títol que diu “Adopció de mesures per avançar en la 
construcció de la laïcitat com a model convivencial”, sembla com si es volgués 
construir un tipus de societat per sobre de les demés i llavors crec que això 
coarta la llibertat dels ciutadans i, per tant, votarem en contra.     
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que, quan hem llegit 
la proposta del Grup d’ICV-EA-EPM, no l’acabàvem d’entendre perquè 
semblava més una Moció de fa vint o trenta anys -que hagués tingut lògica, 
per tot el que ha dit el senyor Martínez Flor, i estic totalment d’acord- i no ara 
perquè no crec que la pràctica sigui aquesta.  
 
 Ara bé,  no acabo d’entendre que es parli de laïcitat i, en canvi, el 
Grup d’Iniciativa no votés en contra quan es va decidir regalar un terreny a 
l’església catòlica perquè, sincerament, una cosa és que l’Ajuntament faci el 
préstec d’un terreny a cent anys i una altra cosa és que es regali, ja que això 
vol dir que el poble de Cornellà ha perdut un terreny que ha guanyat l’església 
catòlica i que d’aquí a dos-cents anys se’l pot “polir” o fer el que vulgui. 
 
 Nosaltres amb aquesta Moció ens abstindrem perquè crec que és 
una política que ara ve marcada per la Generalitat i, és més, crec que -tal com 
s’explica- nosaltres des d’ERC-AM no estem per la laïcitat, estem perquè les 
institucions promoguin la laïcitat, però entenem que el poble que té creences 
religioses, les ha de poder mantenir perfectament i no és quelcom contrari. 
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 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que em sembla bastant 
més raonable la Moció presentada pel Grup Socialista que la inicial 
presentada pel Grup d’ICV-EA-EPM, encara que no votarem a favor, per tant, 
com jo acostumo a portar les meves intervencions mig preparades, vaig a fer-
ho a la primera, avançant que votaré en contra de les dues perquè  aquesta és 
la posició del nostre Grup. 
 
 De totes formes intentaré que la meva condició de catòlica no 
pertorbi massa la meva intervenció perquè em té molt inquieta l’empeny per 
fer desaparèixer o silenciar la religió catòlica per part de l’esquerra que 
s’autodefineix “justa i igualitària”. 
 
 Si cregués en la seva justícia igualitària entendria la seva posició, 
senyors d’ICV-EA-EPM , però no els crec. No poden ser creïbles veient-los llegir 
un dia una epístola en una missa popular o rendibilitzant políticament la 
figura de religiosos i després presentant aquestes propostes com si la religió 
catòlica fos una cosa a fer desaparèixer. Com tampoc són creïbles quan parlen 
de convivències i de totes aquestes històries i ens estan recordant 
constantment això de recuperar la memòria històrica que no és cap altra cosa 
que obrir bretxes un altre cop. 
 
 En aquesta moció estem parlant de l’Església i ens diuen que volen 
recuperar la memòria històrica per fer-la compatible amb una ciutadania 
informada i responsable, i em sembla que el que a vostès els hi agradaria de 
veritat –a Déu gràcies no serà així- és una ciutadania dogmatitzada i 
domesticada. 
 
 Cada un té –i en això estem, d’acord- dret a ser laic, mahometà, 
budista o allò que millor els hi sembli, en això estem plenament d’acord ja que 
són uns drets que ningú ens pot treure. 
 
 Si vostès volen ser laics, doncs em sembla magnífic, però entendran 
que en democràcia i en el nostre sistema legal les majories són les que 
marquen les pautes, en la direcció d’un país i en les seves costums i religions.  
 
 Al nostre país i a Europa en general, -per sort i ho dic com a 
catòlica- des de fa uns quants segles la religió catòlica forma part de les 
costums i la vida de les seves gents, i encara que vostès, durant segles, han 
intentat imposar el seu criteri per la força, gràcies a Déu no ho han 
aconseguit, i espero que mai ho aconsegueixin i mal que els hi pesi, seguirem 
sent catòlics la majoria aclaparadora en totes les nacions d’Europa, si més no, 
durant molts segles més. 
 
 Pel que fa a la recuperació de la memòria històrica, crec que, pel 
que fa a les guerres, el millor seria -i els recomano que ho pensin- oblidar-les 
l’abans possible, passar pàgina perquè on ha hagut tant patiment, el millor és 
oblidar-ho. Ara bé, si estan obstinats en desenterrar els morts, fem-lo, però els 
de tots, no només els d’un bàndol, els de tots dos. Memòria històrica per a 
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tothom, també pels més de vuit mil sacerdots i monges –parlant de religió- 
assassinades pel bàndol republicà, això és també memòria històrica i també 
ho és aquelles milers de persones afusellades a Dos Hermanas, a Saragossa, a 
València, a Catalunya i en altres punts d’Espanya. També els de Paracuellos 
del Jarama amb centenars de nens de col·legis religiosos que el seu únic 
delicte va ser que els seus professors eren capellans  i monges i que van morir 
afusellats junts amb ells.  
 
 Podria seguir fent memòria històrica recordant a qui va donar 
aquesta tremenda i sagnant ordre –la de Paracuellos del Jarama i que a dia 
d’avui se’l rendeix honors i fins i tot se’l col·loca un birret d’honoris causa, no 
sé si els hi sona aquesta persona-. El nostre vot a aquesta Moció és un no 
rotund i catòlic. 
 
 Novament intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que, a vegades, costa 
“hilvanar” segons quines paraules després d’escoltar les coses que s’escolten, 
però m’agradaria comentar un parell de temes.  
 
 Quan el company d’ERC, senyor Colominas, diu que no està per la 
laïcitat -he volgut entendre-, aleshores, que jo sàpiga, el Molt Honorable 
Conseller en Cap Josep Bargalló, -crec que d’Esquerra Republicana- ha signat 
un conveni amb la Lliga per a la Laïcitat en el que es planteja precisament, en 
el seu tercer article que: “la laïcitat afavoreixi la convivència en el pla d’igualtat 
de totes les possibles opcions espirituals ...”. Això ho ha signat el Conseller en 
Cap, segurament és que en cada lloc Esquerra planteja una cosa diferent. 
 
 Pel que fa a allò que comentava la companya Portaveu del PP, que 
diu que si fem campanya de religiosos i polítics, voldria dir que laic vol dir que 
respecta la creença privada de cada persona, i un pot ser cristià, protestant, 
mahometà, budista o pot ser el que vulgui i dins d’aquesta llibertat respectar-
nos els uns als altres. No pot ser que una religió s’imposi a d’altres. 
Precisament el laïcisme no és cap religió.  
 
 Quan es parla de memòria històrica, haig de dir que la Moció no 
parla de memòria històrica, estem parlant de laïcitat. Si volem parlar de 
memòria històrica, doncs parlarem i em sembla que sí hem de parlar de 
memòria històrica quan durant 40 anys una part important, sobretot la més 
representativa, els que manen més de l’església catòlica en aquest país, han 
estat donant suport a un dictador que ha matat a molta gent, que 
desgraciadament encara hi ha persones que estan patint les seqüeles 
d’aqueixa església, d’aqueixa jerarquia i d’aquell dictador. 
 
 Nosaltres l’únic que plantegem és que precisament les institucions 
elegides democràticament del poble, han de ser les més laïques possibles. Si 
en un moment determinat hem donat suport a la cessió, no al regal, sinó a la 
cessió d’uns terrenys perquè es construeixi una mesquita i una església, crec 
que aquest és un fet laic perquè respectem les dues religions, i en el moment 
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que deixin de complir les funcions per a la qual s’ha cedit tornaran a ser 
d’aquest ajuntament, tal i com aquí va quedar clar quan es va aprovar.  
 
 Aleshores no hem de confondre les coses, l’únic que plantegem és 
que l’Ajuntament, -com a tal,  havia de ser un acord de Ple- portés a terme un 
acord d’una cosa que ja s’està complint des de l’any 1979 –si no recordo 
malament- ni més ni menys, i que en funció de la proposta que s’ha fet per 
part del Grup Socialista, tota la Moció queda resumida, amb la qual cosa 
nosaltres estem d’acord i ens sembla bé ja que s’ha argumentat absolutament 
tot. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que ja hem fet un gran debat sobre aquest tema. 
Només vull fer una consideració i és que crec que s’hauria de canviar el títol 
de la Moció per un altre que digués “Moció per continuar aprofundint en la 
política sobre laïcitat”. 
 
  Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 
 “MOCIÓ PER CONTINUAR APROFUNDINT EN LA POLÍTICA SOBRE 
LAÏCITAT”. 
 
 “El nostre  procés de transició de la dictadura a la democràcia, en 
virtut dels seus condicionaments i característiques, no va impulsar un marc 
veritable de civilitat, entès aquest com construcció d’una societat igualitària 
sense dominació d’uns individus sobre els altres. 
 
 És en aquest sentit que entenem i creiem necessari, per poder 
avançar en generals del respecte mutu i l’absència de privilegis. 
 
 La laïcitat no ha de confondre’s amb la mera aconfessionalitat o 
neutralitat de les institucions publiques, la laïcitat constitueix una ètica civil, 
universalista i independent de qualsevol confessió o ideologia i resta oberta, 
pedagògicament, a totes les aportacions culturals, religioses, filosòfiques i 
científiques que siguin capaces l’aprofundiment d’una societat justa i 
igualitària, en la separació de l’esfera pública i l’esfera privada i: 
 
 Atès el document estratègic sobre la construcció de la laïcitat a 
Catalunya presentat per la Lliga per la Laïcitat. 
 
 Atès que existeix un conveni signat per la Generalitat de Catalunya 
i la Lliga per la Laïcitat. 
 
 Atès que aquesta garantia només és pot concebre en la mesura que 
els diferents valors culturals i religiosos hagin acceptat disminuir 
raonablement la seva intensitat per no xocar violentament amb els valors de 
les altres opcions religioses i filosòfiques. 
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ACORDS 
 
 Primer.- Continuar profunditzant en la política sobre laïcitat que ve 
desenvolupant aquest Ajuntament. 
 
 Segon.- Trametre aquest acord a la Lliga per la Laïcitat, l’ACM, la 
FMC i a les entitats religioses i filosòfiques del municipi.” 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena a la Moció presentada pel Grup 
Municipal del PSC(PSC-PSOE)-PM és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores Mª Isabel Espinosa Fernández i María José 
Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
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 2.- Moció del Grup Polític Municipal d’ERC-AM, sobre 
l’eliminació de barreres arquitectòniques a la ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que ara fa un any (al plenari del 27 de gener del 2005), el 
nostre grup va presentar una moció reclamant l’eliminació de barreres 
arquitectòniques a la ciutat, que fou rebutjada amb el vot en contra de PSC, 
ICV-EUiA i CIU. 
 
 Atès que el grup d’ICV, en un article aparegut en la seva publicació, 
“La finestra” del mes de setembre del 2005 diu: “Si bé és cert que l’Ajuntament 
ha fet un gran esforç per adaptar espais públics (edificis i carrers), portem 
molt de temps (la llei és de 1982) i encara resten reformes molt necessàries, 
com ara l’espai de l’OMIC, per posar un exemple d’edifici públic. 
 
 Pel que fa carrers, ens sembla d’una certa urgència: 
 

- El barri de Gavarra, i concretament l’avinguda del Parc pel que fa a 
tots els passos de banda a banda i el passos de tots els carrers que 
hi desemboquen i dels que van a parar al carrer Miranda. 

 
- Al barri de Sant Ildefons: els passos de l’avinguda República 

Argentina, per la banda del cine Pisa, des d’aquest fins al Mercat.” 
 
 Atès que aquest article ens fa concloure, que només vuit mesos 
després d’haver votat en contra de la nostra moció, s’adonen de l’existència de 
les mancances que denuncien, que coincideixen amb el que nosaltres 
proposaven acordar. 
 
 Atès que l’empresa municipal EMDUCSA arrossega superàvit en els 
darrers exercicis. 
 
 Atès que l’accessibilitat de tots els carrers és un dret de la 
ciutadania, i com a mínim les vies vertebradores de la ciutat, haurien d’estar 
lliures de barreres arquitectòniques, circumstància que actualment no es 
dona, ja que no et pots desplaçar, per exemple de l’avinguda Sant Ildefons fins 
a la carretera d’Esplugues sense haver de salvar dotzenes de vorades. 
 
 Proposem al plenari municipal, l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que en el termini màxim d’un any es realitzen totes les 
obres necessàries per tal d’aconseguir que els eixos vertebradors del municipi, 
sigui possible el trànsit de vianants sense dificultats, mitjançant l’adequació 
de les vorades. 
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 Segon.- Que aquesta mateixa adaptació es dugui a terme en totes 
les vies de la ciutat en el termini màxim de dos anys. 
 
 Tercer.- Que aquestes obres es facin en els esmentats terminis a 
càrrec del superàvit de què disposa l’empresa municipal Emducsa.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador 
Colominas Tutusaus, es retira la present Moció 
 
 
 
 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, com cada mes, lamentablement, hem de donar 
l’informe al Ple sobre les dones mortes víctimes de la violència de gènere. 
 
 Des de l’últim Ple del mes de desembre han estat 13 les dones 
mortes, 5 dones el 2005 i 8 el 2006, per tant, durant aquest mes han mort 8 
dones.  
 
 
 
 4.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que el Grup Municipal d’ERC-AM, ha presentat dues 
preguntes per escrit que diuen el següent: 
 
 “Voldríem conèixer el nombre de pàrkings (públics i privats) que 
tenen entrada per carrers on té lloc el mercat ambulant setmanal que es 
desenvolupa  durant tot un matí, als barris de Sant Ildefons (els dijous), 
Centre (els dimarts) i la Gavarra (els dijous).” 
 
 
 “Com a portaveu del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, voldria que les preguntes que vaig formular en el ple passat, em 
fossin respostes  perquè concretament vaig preguntar: 
 

1.- Quina és la normativa que estableix la distància que hi ha d’haver 
entre una empresa d’aquestes característiques i els habitatges 
propers? 

 
2.- Si amb l’ampliació de la nau aprovada per la Junta de Govern, es 

complirà la normativa? 
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 La resposta rebuda fou que “les llicències urbanística municipal a 
Barcelonesa de Drogas y Productos Químicos SA, per l'ampliació de nau, 
ubicada a la finca del carrer Crom núm. 14. Dita llicència s’adapta a la 
legalitat que marca el PGM del 76”. 
 
 Ja suposem que en cas de no haver-se adaptat a la legalitat que 
marca el PGM del 76, la llicència no hagués estat atorgada, però el que volem 
saber i reitero la pregunta és: 
 

1.- El nombre de metres de distància que hi ha d’haver entre l’empresa 
en qüestió i els pisos més pròxims? 

 
2.- Quina norma estableix aquesta distància?” 

 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Alcalde, per manifestar 
que la primera pregunta ha estat contestada per escrit pel Tinent d’Alcalde 
d’Interior i Comerç on diu el següent: 
 
 “En relació a la seva pregunta de data 20 de gener de 2006 i 
número de registre 2161 li faig constar el següent: 
 
 Mercat Marsans 13 guals 
 Mercat Centre 16 guals 
 Mercat Sant Ildefons. No hi existeixen” 
 
 Pel que fa a la segona pregunta s’ha contestat per escrit pel Tinent 
d’Alcalde de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge, i diu el següent: 
 
 “En resposta a la seva reiteració en la pregunta sobre la distància 
que ha d’haver entre la empresa Barcelonesa de Drogas y Productos Químicos 
SA, i els habitatges propers, feta en el passat Ple de data 15 de desembre de 
2005, li comunico que em reitero en la resposta donada, és a dir, l’esmentada 
llicència s’adapta a la legalitat que marca el PGM del 76, també en el punt 
referent a la pregunta que vostès fan.” 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus, per manifestar que té un prec que 
l’agradaria que es tingués en consideració sobretot per part de l’Equip de 
Govern i del senyor Alcalde, i és que a l’any 1980 un habitatge de 100 metres 
quadrats a Cornellà valia tres milions de pessetes, l’any 1990 aquest mateix 
habitatge valia vint milions de pessetes, i l’any 2005-2006 aquest habitatge val  
cinquanta o seixanta milions de pessetes.  
 
 Aquesta és la preocupació que té el jovent de Cornellà, ja que 
qualsevol persona que avui vol accedir a un habitatge es troba amb un 
habitatge amb uns preus que és impossible poder-hi accedir. 
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 De les promocions que ha fet Emducsa durant aquests últims 15 
anys surt una mitjana d’uns 25 habitatges. Això vol dir que en total se n’han 
fet 350 o 400 habitatges, i si ara compten el nou projecte que es 
desenvoluparà durant 10 o 12 anys, vol dir que hi hauran uns 1000 
habitatges dels que denominem socials que s’incorporen al mercat. 
 
 Aleshores hi ha dues consideracions, una la política social de 
l’Ajuntament que no ha aconseguit frenar l’escalada de preus.  
 
 En aquest moment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per instar al senyor Colominas a que faci el prec que ha de fer, ja que 
no ha d’haver-hi cap argumentació  
 
 Aleshores, diu el senyor Colominas, -ja que al senyor Alcalde, li 
agraden molt les cites novelístiques- faig un prec que és una pregunta a una 
pregunta que has fet, i és una pregunta de Bertold Brech. I és que quan et 
trobis amb aquestes vint-i-cinc persones, explica’ls-hi què faràs. De les cinc 
mil persones que han demanat habitatge, només en podrem donar mil, 
aleshores què faràs amb les altres quatre mil persones de Cornellà que no 
tindran accés a un habitatge?. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que serà l’última vegada que faràs aquests tipus de 
precs, perquè siguis coherent amb una intervenció que vas fer en un Ple 
d’aquest Ajuntament. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que porta dos precs, els 
quals són reiteratius. 
 
 El primer és perquè se’ns doni resposta a diversos temes exposats 
en diferents plens a varis precs dels quals, hores d’ara, no tenim resposta ni 
sabem si se’ns concedia o no. Espero que no ens obliguin a demanar empara 
al Síndic de Greuges o al Defensor del Pueblo, que estic a punt de fer-ho. 
 
 Hi ha varis temes sol·licitats i “se ha dado la callada  por respuesta” 
i crec que ja ha passat suficient temps. 
 
 Després, en referència a una resposta que se’ns ha donat a les 
nostres preguntes realitzades  sobre el cens de persones immigrades, vull fer 
notar, malgrat que quan se’m va lliurar la documentació no vaig fer cap 
comentari, perquè em va deixar “flaseada” la resposta. Són el súmmum de la 
“tomadura de pelo”, per tant les tornaré a presentar i ho faré de la manera 
més clara, amb el meu llenguatge, perquè se’m contesti clar i no vagin per “los 
cerros de Úbeda” -com acostuma a passar-. 
 
 Els hi recordo que per llei, estan obligats a donar-nos la informació 
que sol·licitem, que només eren dades estadístiques, i el que se’ns contestava 
és que, pel bé de la ciutadania, no es prenen dades en aquest Ajuntament. 
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 En aquest moment el senyor Alcalde pregunta a la senyora 
Espinosa, quin és el prec?. 
 
 La senyora Espinosa respon que el prec és aquest, que se’ns 
contesti sense prendre’s una mica el pel . 
 
 L’altre prec, afegeix la senyora Espinosa, és en referència a allò que 
es ve reiterant, a la Moció que se’ns ha denegat l’entrada en aquest Ple, vull 
dir que en el pròxim Ple jo la entraré documentada.  
 
 El senyor Alcalde torna a preguntar quin és el prec. 
 
 La senyora Espinosa manifesta que és envers aquesta actitud de 
l’Alcalde, que la reconsideri, perquè arribarem allà on haguem d’arribar. 
 
 El senyor Alcalde li diu que es llegeixi el Reglament Orgànic 
Municipal, manifestant la senyora Espinosa que ja s’ho ha llegit. 
 
 El senyor Alcalde insisteix en què es llegeixi el ROM. 
 
 La senyora Espinosa respon que la decisió de la Junta de Portaveus 
no és vinculant i torna a repetir que ja s’ha llegit el ROM.  
 

 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que vol fer un 
prec com a continuïtat de la Moció que vàrem presentar sobre els signes 
franquistes, les plaques dels habitatges privats que eren de protecció oficial. 
Va ser aprovat el punt que deia que es miraria la forma de poder-les retirar, i 
donat que el Departament de Relacions Institucionals i Participació, en l’Ordre 
2/2006 de 5 de gener, contempla la subvenció als ajuntaments per a 
“l’elaboració d’inventaris de la simbologia franquista present en edificis 
públics, en la nomenclatura de carrers i en les façanes dels edificis privats”. 
Demanem que aquest Ajuntament participi en aquesta convocatòria fent la 
sol·licitud corresponent abans del termini de presentació que és el 18 de febrer 
d’enguany.  
   
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint hores i trenta  minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


